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25 marca 2025 roku, w wieku 65 lat 
zmarł ksiądz prałat Jerzy Owsianka, 
proboszcz parafii Matki Bożej 
Częstochowskiej w Augustowie. Był 
kapłanem od 38 lat. Msza święta 
żałobna została odprawiona w 
kościele MBCZ, a uroczystości 
pogrzebowe księdza odbyły się w jego 
rodzinnej parafii w Podegrodziu.
W ostatnich latach, pomimo trudu 
walki z długą i ciężką chorobą, śp. 
ks. Jerzy Owsianka bardzo mocno 
zaangażował się w szereg istotnych 
przedsięwzięć związanych z życiem 
parafii, takich jak przygotowaniem 
muzeum i ekspozycji na terenie kościoła 
garnizonowego, związanego m.in. z 
historią stacjonującego w Augustowie w 
okresie międzywojennym 1 Pułku Ułanów 
Krechowieckich.
Od lat w kościele Matki Bożej 
Częstochowskiej odbywają się 
uroczystości związane ze świętem 
pułkowym.
To między innymi dzięki staraniom 

księdza Owsianki, trwa obecnie 
niezwykle potrzebny remont kościoła 
MBCZ, na którego wykonanie parafia 
otrzymała środki z rządowego programu 
odbudowy zabytków. Jednym z 
pamiętnych dzieł ks. Jerzego było 
doprowadzenie do odrestaurowania 
obrazu Matki Boskiej Krechowieckiej oraz 
wykonania replik odznak z sukni Matki 
Bożej. Przywróciło to wygląd obrazu z 
1939 roku. Historia obrazu związana 
jest z polską martyrologią, zwłaszcza z 
terenem Wołynia i Kresów Wschodnich. 
Niespełna rok temu w kościele odbyła się 
piękna i podniosła uroczystość związana 
z umieszczeniem odrestaurowanego 
obrazu, której przewodniczył właśnie śp. 
ks. Jerzy Owsianka.

Świadectwo śp. księdza proboszcza
Był to jeden z symboli ważnych działań 
śp. księdza proboszcza, a wygłoszone 
przez niego słowa zrobiły ogromne 
wrażenie na uczestnikach ceremonii.
-Matka Boża nie potrzebuje żadnych 

naszych darów, skarbów i cennych 
rzeczy. Ona chce być dla nas wszystkich 
matką i darem. Ale my jako dzieci 
tego narodu i spadkobiercy naszych 
przodków chcemy iść za ich przykładem i 
czynić z Maryi tę, która jest najważniejsza 
w naszym życiu, która prowadzi przez 
życie, strzeże każdego z nas i prowadzi 
nas jako hetmanka do zwycięstwa nad 
wszelkimi nieprzyjaciółmi naszej duszy. 
Można powiedzieć, że Maryja jest tą, 
która przewodniczy wojskom anielskim, 

żeby odnosiły zwycięstwo -mówił ks. 
Jerzy Owsianka. 
-To nasi ojcowie przyjęli Maryję jako 
hetmankę narodu polskiego, Jasnogórską 
Panią. Właśnie tam, na Wołyniu zrodził 
się ten tytuł, po założeniu płaszcza 
ubranego w odznaki pułkowe, państwowe 
i wojskowe. Tak ją nazwali ci, którzy 
zamieszkali w osadach utworzonych po 
roku 1920. Po 85 latach mamy wizerunek 
Maryi ubrany w płaszcz hetmański, aby 
być świadomi tego, co kultywowali nasi 
ojcowie. Chcemy przekazać następnym 
pokoleniom ogromną wiarę, wierność 
Bogu i Maryi -powiedział ksiądz prałat.

Bartosz Lipiński
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Zmarł proboszcz 
augustowskiej parafii

Jednym z pamiętnych 
dzieł ks. Jerzego było 
doprowadzenie do 
odrestaurowania obrazu Matki 
Boskiej Krechowieckiej oraz 
wykonania replik odznak z 
sukni Matki Bożej.
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Na portalu siepomaga.pl trwa zbiórka 
pieniędzy na leczenie Tomasza Kisiela. 
Augustowianin ma 50 lat i choruje na 
bardzo rzadki nowotwór. Pomóc może 
bardzo kosztowna terapia genowa 
w Stanach Zjednoczonych. Liczy się 
każda złotówka. 
Tomasz Kisiel ma 50 lat, żonę i dwójkę 
dzieci. W listopadzie ubiegłego roku 
dowiedział się, że ma tłuszczakomięsaka 
śluzowatego, niezwykle rzadkiego, 
występującego statystycznie w sześciu 
przypadkach na milion, agresywnego 
nowotworu, który obecnie jest w 
zaawansowanym stadium z przerzutami 
do płuc i wątroby. Niestety chemioterapia 
dostępna w Polsce nie przyniosła 
rezultatów. Pojawiła się jednak możliwość 
leczenia w Stanach Zjednoczonych. To 
nowatorska terapia genowa, polegająca 
na „genetycznym zaprogramowaniu” 
własnych białych krwinek na zwalczanie 
nowotworu i zastąpienie nimi pozostałych 
białych krwinek, tak by cały układ 
odpornościowy pracował w jednym 
celu. Warto dodać, że jest to jedyne na 
świecie leczenie tego typu nowotworu, 
które zostało zarejestrowane w sierpniu 
2024 roku przez Amerykańską Agencję 
ds. Żywności i Leków. Cena leku wynosi 
ponad 700 tysięcy dolarów. To jednak 

niejedyne koszty leczenia. Potrzebne są 
pieniądze na badania, pobyt w szpitalu 
i opiekę medyczną. Wiadomo, że w 
USA koszty leczenia są bardzo wysokie. 
Całość terapii kosztować może nawet 
milion dolarów. Dlatego liczy się każda 
złotówka. Wpłacając nawet niewielką 
kwotę możemy pomóc w uratowania życia 
mieszkańca Augustowa.
Wesprzeć leczenie Tomasza Kisiela 
można na specjalnie utworzonej zbiórce, 
na stronie www.siepomaga.pl. 

Beata Perzanowska 

Jak wesprzeć leczenie Tomasza Kisiela na portalu siepomaga.pl? 

Wejdź na stronę www.siepomaga.pl 

Możesz wpisać adres w przeglądarce lub kliknąć bezpośredni link ze 

zbiórki (jeśli jest dostępny). 

Wyszukaj zbiórkę 

W górnej części strony znajduje się lupka – kliknij w nią i wpisz: 

Tomasz Kisiel. Następnie wybierz właściwą zbiórkę z listy wyników. 

Kliknij przycisk "Wesprzyj" lub "Wpłać" 

Znajdziesz go na stronie zbiórki, obok opisu leczenia. 

Wybierz kwotę i metodę płatności 

Możesz wpłacić dowolną kwotę, jednorazowo lub cyklicznie. Portal 

obsługuje szybkie płatności online, BLIK, przelewy, karty i inne formy 

wsparcia. 

Potwierdź i dokonaj wpłaty 

Po wybraniu metody płatności postępuj zgodnie z instrukcjami 

wyświetlanymi na ekranie.

Augustowianin 
potrzebuje wsparcia 

Morawiecki, catering i 
Ziemia Augustowska

W poniedziałkowe przedpołudnie 
14 kwietnia, kiedy przeciętny 
mieszkaniec Augustowa ciężko 
pracował lub stał w kolejce do lekarza, 
w budynku Starostwa Powiatowego 
działy się rzeczy... wielkie. Na salony 
lokalnej władzy zstąpił bowiem sam 
były premier, a obecnie poseł PiS – 
Mateusz Morawiecki. Towarzyszył 
mu nie kto inny, jak Adam 
Andruszkiewicz, niezmordowany 
specjalista od politycznych 
transformacji, człowiek-instytucja w 
kategorii „zawsze przy władzy”.
Starostwo ogłosiło radośnie, że miało 
zaszczyt gościć obu panów na „spotkaniu 
z pracownikami”. Nie była to bynajmniej 
konferencja naukowa, nie było też 
konsultacji społecznych ani naboru 
do programu wsparcia. Ot, partyjne 
spotkanko w godzinach pracy, z pełnym 
składem urzędników – starostowie, 
kierownicy, pracownicy. A wszystko to 
przy – jakżeby inaczej – kateringu. Czyli: 
polityka na bogato. Na koszt podatnika 
zapewne.
Rozmawiano, jak twierdzi komunikat, 
o przyszłości gospodarczej Ziemi 
Augustowskiej. Ale nie łudźmy się – nie 
padały tam pytania o poziom wód 
gruntowych, jakość powietrza ani nawet 

o inwestycje w szkoły. To było wydarzenie 
z cyklu: „przyjedzie poseł, zróbmy mu 
tłum i zdjęcie”. Dość powiedzieć, że całość 
odbywała się w godzinach urzędowania 
– czyli za pieniądze mieszkańców, którzy 
raczej nie zostali zaproszeni do tej 
„dyskusji o rozwoju regionu”.
Morawiecki, który nie rozliczył się jeszcze 
w oczach opinii publicznej z wielu afer 
swoich rządów – by wspomnieć tylko 
sprawę Pawła Szopa i machinacji z RARS 
– dziś jeździ po Polsce jak wędrowny 
kaznodzieja sukcesu. Głosi o „potencjale 
regionów” i „planach konferencyjnych”, 
jakby ktoś jeszcze naprawdę wierzył w to 
polityczne science fiction.

Krzysztof Przekop

Biuro reklamy:
tel. 885 558 505
beata.perzanowska@powiatowy.eu 
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Było bardzo dużo 
zamieszania, 
było też dużo 

ryzyka -wspomina 
Agnieszka Jóźwik. 
-Przede wszystkim 
Wiesia ryzykowała, 
że zatrudniła mnie. 

Byłam świeżo po 
stażu, dopiero 

zaczynałam pracę.  
Ryzykowałam i ja, 

bo nie wiadomo 
było, jak to 

wszystko będzie 
wyglądało. 

Trudne początki i wielka 
determinacja
W lecie 1999 roku przychodnia 
przyjęła pierwszych pacjentów. Choć 
nowa idea medycyny rodzinnej była 
wspierana przez ówczesny rząd, 
jej wprowadzenie napotykało opór 
urzędników.
– Instytucja lekarza rodzinnego była 
nowością, a wiele przepisów nie 
nadążało za zmianami – wspomina 
Wiesława Drejer-Przekop. – Na kilka 
dni przed otwarciem sanepid nie 
chciał wydać nam zgody, bo... nie 
mieliśmy oddzielnych wejść dla dzieci 
i dorosłych. Musiała interweniować 
ówczesna minister zdrowia, Franciszka 
Cegielska.
Remont był ekspresowy. Wyburzono 
niemal wszystkie ściany, wymieniono 
podłogi i instalacje. 
–Było ryzykownie –mówi Agnieszka 
Jóźwik. –Wiesia zatrudniła mnie, mimo 
że byłam tuż po stażu. Same myłyśmy 
okna w niedzielę przed otwarciem –
dodaje z uśmiechem.
Pacjenci jeszcze pierwszego dnia 
wchodzili po deskach –nad wciąż 
niewyschniętą wylewką. 
–W miejscu dawnej poradni dziecięcej 
stworzyłyśmy zupełnie nową jakość –
mówi Wiesława Drejer-Przekop.

Nowatorskie podejście i codzienna 
walka z biurokracją
Początkowo zespół tworzyły cztery 
osoby, wszystkie zrezygnowały z 

bezpiecznych etatów na rzecz nowego, 
prywatnego przedsięwzięcia. 
–To była odważna decyzja –przyznaje 
Wiesława Drejer-Przekop. 
Z czasem przychodnia się rozwijała, 
zatrudniono położną, do zespołu 
dołączył także doktor Abdul.
–Wdrażałyśmy wszystkie nowe 
możliwości świadczeń, jakie tylko 
się pojawiały. Szkoliliśmy personel i 
inwestowaliśmy w rozwój – dodaje.
Dziś placówka zatrudnia ponad 
20 osób i współpracuje z wieloma 
specjalistami.

Od małej przychodni do 
nowoczesnej placówki
W ostatnich latach przychodnia 
przeszła kolejną modernizację, 
zmieniono układ pomieszczeń, 
zakupiono nowoczesny sprzęt 
diagnostyczny, dostosowano 
infrastrukturę do potrzeb osób z 
niepełnosprawnościami.
–Jako pierwsi w Augustowie 
wdrożyliśmy opiekę koordynowaną 
–podkreśla doktor Drejer-Przekop. 
–Dzięki temu lekarz rodzinny może 
szybciej diagnozować i leczyć, nie 
odsyłając pacjentów do specjalistów 
na wielomiesięczne kolejki. 
Współpracujemy m.in. z kardiologami, 
diabetologami i pulmonologami.
Placówka posiada własne aparaty 
USG, holtery EKG i ciśnieniowe, 
spirometrię, wagę dla osób na 
wózkach i sprzęt ułatwiający 

ĆWIERĆ WIEKU TEMU, W ZALEDWIE SIEDEM DNI, PRZEPROWADZONO GENERALNY REMONT 
BUDYNKU, PO KTÓRYM PIERWSI PACJENCI PORUSZALI SIĘ PO DESKACH UŁOŻONYCH NAD ŚWIEŻĄ 

WYLEWKĄ. TAK ZACZĘŁA SIĘ HISTORIA PIERWSZEJ W AUGUSTOWIE PRZYCHODNI RODZINNEJ 
– PLACÓWKI PRZY UL. HOŻEJ. O JEJ POCZĄTKACH, ROZWOJU I CODZIENNYCH WYZWANIACH 
OPOWIADAJĄ ZAŁOŻYCIELKI: LEKARKI WIESŁAWA DREJER-PRZEKOP I AGNIESZKA JÓŹWIK.

Zaczynałyśmy 
pracę we 
czwórkę, ja, 
Agnieszka 
Jóźwik, Helena 
Sawukanis i pani 
Basia Szczęsna

komunikację z osobami 
głuchoniemymi.

Lata zaufania i kolejne pokolenia 
pacjentów
–Pamiętam dni, gdy do naszej 
przychodni zapisywało się po sto 
osób dziennie –mówi Agnieszka 
Jóźwik. –Dziś mamy pacjentów, którzy 
kiedyś byli noworodkami, a teraz 
przyprowadzają swoje dzieci.
Przychodnia zyskała renomę i 
zaufanie. 
–Zaczynaliśmy z jednym komputerem, 
dziś mamy w pełni zinformatyzowaną, 

przyjazną dla pacjentów i personelu 
placówkę. Miesięcznie przyjmujemy 
ok. 2.300 pacjentów -dodaje. 

Nowe wyzwania –pandemia i 
profilaktyka
-COVID był ogromnym wyzwaniem 
–wspomina Drejer -Przekop. –
Pracowaliśmy nieprzerwanie, 
wdrażając nowe procedury, pokonując 
lęk i zmęczenie. Chorowaliśmy, ale nie 
przestaliśmy działać.
Dziś zespół przychodni stawia na 
profilaktykę. 
–Każdy pacjent ma mierzone ciśnienie, 
masę ciała i poziom glukozy –wylicza 
Drejer-Przekop. –Edukujemy o diecie, 
ruchu, rzucaniu palenia. Widzimy, że 
pacjenci świadomi chorują mniej.

Życzenia na przyszłość
Z okazji jubileuszu zapytaliśmy lekarki 
o ich marzenia.
–Życzę nam zdrowia i tego, byśmy 
wciąż mieli wokół siebie tak 
fantastyczny zespół –mówi Wiesława 
Drejer -Przekop. –I żeby pacjenci dalej 
darzyli nas zaufaniem.
Agnieszka Jóźwik dodaje.
 –Chciałabym, żeby pacjenci 
przychodzili nie z chorobą, ale żeby 
pochwalić się: „rzuciłem palenie”, 
„mam niższy cholesterol”, „schudłem”. 
O to właśnie chodzi w tej pracy.

Beata Perzanowska 

Ćwierć wieku  Przychodni Rodzinnej 
przy ul. Hożej w Augustowie
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W ostatnich 
latach 
przychodnia 
przeszła kolejną 
modernizację, 
zmieniono układ 
pomieszczeń, 
zakupiono 
nowoczesny 
sprzęt 
diagnostyczny.
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25 lat augustowskiej Przychodni 
Rodzinnej na Hożej
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Pani Ania z Augustowa chciałaby kupić 
mężowi zegarek na urodziny. 

– Stylowy, szwajcarski. Mam już upatrzo-
ny – mówi. Niestety wymarzony prezent kosz-
tuje aż 1300 złotych, co dla pani Ani jest spo-
rym problemem. – To dla mnie za dużo, a nie 
mam skąd pożyczyć – ciężko wzdycha. 

Któż z nas tego nie przeżył: towar kusi na 
wystawie, lecz w portfelu pusto. Codzienne 
życie kosztuje zbyt dużo, a oszczędności jakoś 
nie chcą się uzbierać… Ale to przecież nie ko-
niec świata. Nie trzeba rezygnować z marzeń, 
by kupić coś ekstra. 

Lokalne sklepy, światowe marki

Jak wynika z badania przeprowadzonego 
przez bank Credit Agricole w październiku 
ub.r, Polacy lubią zakupy, ale chcą robić je 
mądrze. Aż 79 proc. z nas regularnie poluje 
na promocje, żeby wydawać mniej pieniędzy. 
Gdzie najlepiej ich szukać?

- Najwięcej rabatów i zniżek jest w naszym 
Klubie Korzyści, dostępnym w aplikacji CA24 
Mobile. Mamy tam oferty ponad 10 tys. punk-
tów sprzedaży w całej Polsce i w Internecie. Są 
i małe lokalne sklepy i wielkie światowe marki 
– zachwala Joanna Przekop, dyrektor placówki 
Credit Agricole w Augustowie.  

Żeby skorzystać z rabatów wystarczy 
założyć Konto dla Ciebie w Credit Agricole 
i uzyskać dostęp do aplikacji. Bank dopasowu-
je propozycje rabatów indywidualnie do każ-

dego klienta, więc każdy użytkownik aplikacji 
będzie widział inne propozycje.  

Zwroty na abonament

Oszczędzać można także… płacąc kartą. 
Ale nie każdą. Credit Agricole proponuje  tu 
kolejne nietypowe rozwiązanie: kartę maXi-
ma, która zupełnie na nowo definiuje pojęcie 
i funkcje karty kredytowej. 

Tym, co odróżnia maXimę od innych po-
dobnych produktów jest… abonament. Użyt-
kownik płaci jedną stałą opłatę miesięcznie 
i dzięki temu może korzystać z odnawialnego 
kredytu z 54-dniowym okresem bezodsetko-
wym oraz pakietu dodatkowych benefitów. 

- Możemy wybierać pomiędzy pakietem 
Podstawowym (10 zł miesięcznie), który do-
skonale sprawdza się w codziennych zaku-
pach, a pakietem Premium (19 zł miesięcznie), 
skrojonym dla osób kochających podróże. 
Każdy użytkownik karty może w każdej chwili 
sam zmienić pakiet w aplikacji – wyjaśnia Jo-
anna Przekop. 

Użytkownicy karty mogą co miesiąc do-
stać do 20 zł zwrotu w pakiecie Podstawo-
wym i 30 zł zwrotu w pakiecie Premium - to 
więcej niż wynosi miesięczna opłata. W obu 
pakietach zwracanych jest 2 proc. wydatków 
za zakupy w sklepach popularnych marek (np. 
w największej w Polsce sieci sklepów spo-
żywczych). Użytkownicy Premium zyskują 
dodatkowo 1 proc. zwrotu za zakupy w liniach 

lotniczych i na stacjach benzy-
nowych, płatności za przejaz-
dy taksówkami oraz rezerwacje 
noclegów na popularnym portalu 
podróżniczym. Karta powiązana jest 
z programami lojalnościowymi Master-
card Bezcenne Chwile i Visa Benefit.

Zegarek na raty

A to nie wszystko, bo są jeszcze raty. Co-
raz więcej Polaków korzysta z tej formy płat-
ności, która także pozwala użyć domowemu 
budżetowi. 

- Formalności związane z udzieleniem kre-
dytu ratalnego są bardzo proste i zajmują tylko 
kilka minut. W naszym banku cały proces od-
bywa się elektronicznie, a potwierdzenie za-
warcia umowy dokonywane jest przy pomocy 
SMS-a – wyjaśnia Joanna Przekop. 

W sklepach stacjonarnych kredyt ratalny 
dostępny jest od 100 do 80 tys. zł, a spłatę 
można rozłożyć nawet na 96 miesięcy. Przy 
zakupach przez Internet można skorzystać 
z kredytu od 300 do 35 tys. zł na okres do 48 
miesięcy. 

Dla pani Ani, pomysł z ratami okazał się 
strzałem w dziesiątkę. 

- Myślałam, że mąż znowu dostanie tylko 
koszulę. A tu proszę – będzie i zegarek! To 
będą wspaniałe urodziny.

AGATA  
KRACZEK 

Smartshopping z Credit Agricole

Kupujesz... i oszczędzasz
Lubisz wyszukiwać okazje i kupować nowe ciuchy, gadżety, czy sprzęt, ale martwią 
cię zbyt duże wydatki? Credit Agricole przychodzi z pomocą. Sprawdź listę protipów 
i oszczędzaj na zakupach.

MOSTOWA 26, 
AUGUSTÓW

Pn.-wt.: 9:00-16:00
Śr.: 10:00-17:00
Czw.-pt.: 9:00-16:00

Kobiety 
z Trzaskiem

Do Augustowa, 10 kwietnia, zawitała ogólnopolska akcja pod 
hasłem „Kobiety z Trzaskiem. Kobiety na Wybory #TRZA2025”. 
W Ośrodku Krechowiak z mieszkankami Augustowa spotkały 
się parlamentarzystki i zachęcały do głosowania w wyborach 
prezydenckich na Rafała Trzaskowskiego.

Z mieszkankami Augustowa spotkały 
się posłanki Anna Wojciechowska, 
Dorota Łoboda, Aleksandra 
Łebkowska-Gołaś i Klaudia Jachira. 
Spotkanie prowadziła Izabela 
Piasecka, radna miejska Koalicji 
Obywatelskiej. 

-Zachęcamy wszystkich, zwłaszcza 
kobiety, żeby poszli na wybory i 
zagłosowali na Rafała Trzaskowskiego. 
To kandydat, który naprawdę 
wsłuchuje się w potrzeby kobiet i 
realizuje nasze postulaty. Pokazał 
to już jako prezydent Warszawy, 
wprowadzając m.in. bezpłatne żłobki 
i powołując Radę Kobiet -mówiła do 
zebranych Dorota Łoboda. - Prezydent 
Rafał Trzaskowski zrealizował szereg 
ambitnych projektów, które już teraz są 
wdrażane na poziomie ogólnopolskim, 
między innymi w ramach rządowego 
programu Aktywny Rodzic.

społecznie, przyszła Pierwsza Dama, 
która chce być głosem wszystkich 
Polek i Polaków. 

Foto i videorelację z tego spotkania 

można obejrzeć na naszym portalu 
dziennikpowiatowy.pl. 

Beata Perzanowska 

Posłanki dodały, że rząd wspólnie z 
Rafałem Trzaskowskim przywrócił 
program refundacji in vitro, który 
zlikwidowało Prawo i Sprawiedliwość. 
Rodzice wcześniaków zyskali zaś 
wydłużone urlopy rodzicielskie. 
-Fundusz alimentacyjny został 
podwojony, co stanowi ogromne 
wsparcie dla samotnych matek. 
Zmieniła się także definicja gwałtu 
i wprowadzono nowe narzędzia 
przeciwdziałania przemocy domowej 
-podkreślała Aleksandra Łebkowska-
Gołaś.  
Panie podkreślały też rolę 
pierwszej damy
-Obecnie chyba wszystkie czujemy, 
że nie mamy reprezentacji kobiet 
w Pałacu Prezydenckim. Obecna 
Pierwsza Dama milczy, nie angażuje 
się w żadne działania -dodała Dorota 
Łoboda. -Małgorzata Trzaskowska, 
to kobieta zaangażowana, aktywna 
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Przyjmuję te 
informacje. 

Będziemy w 
to miejsce 

kierować nie tylko 
policjantów ruchu 

drogowego, lecz 
również wydziału 

prewencji, żeby na 
bieżąco reagować 

na stwierdzone 
wykroczenia. 

Zobowiążę „Ruch 
Drogowy”, by 

ewentualnie 
wyłączyć część 

pasa. 

Nie ma dnia, by 
przy szkole, na 
podwójnej ciągłej i 
nieopodal przejść 
dla pieszych nie 
stały samochody. 
Rodzice czekają 
na swe dzieci na 
skrzyżowaniu, 
na włączonych 
światłach 
awaryjnych.

Podczas sesji rady miejskiej w 
Augustowie gościł komendant policji. 
Radna Wiesława Drejer-Przekop 
podzieliła się refleksjami na temat 
ulicy Rajgrodzkiej i zaapelowała o 
zmianę organizacji ruchu.
-Chciałabym zwrócić uwagę na 
fatalną organizację ruchu na ulicy 
Rajgrodzkiej, w rejonie Szkoły 
Podstawowej nr 2. Nie ma dnia, by 
przy szkole, na podwójnej ciągłej i 
nieopodal przejść dla pieszych nie 
stały samochody. Rodzice czekają 
na swe dzieci na skrzyżowaniu, na 
włączonych światłach awaryjnych. 
Zupełnie się im nie dziwię. Nie ma tam 
żadnej organizacji ruchu pozwalającej 
przywozić i odbierać dzieci ze szkoły. 
Myślę, że warto się zastanowić nad 
tym problemem -komentowała Drejer-
Przekop.

Reakcja na relację radnej

Komendant policji wie o złej 
organizacji ruchu.

-Problem ulicy Rajgrodzkiej był już 
wcześniej zauważony, realizowaliśmy 
czynności służbowe w tym zakresie, 
np. naszą „Akcję Błysk”. Staramy 
się tam być i reagować na każde 
negatywne zachowanie. Przyjmuję 
te informacje. Będziemy w to miejsce 
kierować nie tylko policjantów ruchu 
drogowego, lecz również wydziału 
prewencji, żeby na bieżąco reagować 
na stwierdzone wykroczenia. 
Zobowiążę „Ruch Drogowy”, by 
ewentualnie wyłączyć część pasa. 

Oczywiście nie jesteśmy w stanie być 
każdorazowo w danym miejscu, a w 
rejonie jest kilka szkół. Znam problem, 
wiem o ograniczonym ruchu, braku 
możliwości zatrzymania się -przyznał 
komendant.

Burmistrz też ma świadomość 
problemu, choć nie ma 
optymistycznych informacji. 

-Przy kilku szkołach nie ma miejsc 
parkingowych, żeby zatrzymać się 
na dłużej. Po skończeniu inwestycji 
bloku sportowego w placówce przy 
ul. Rajgrodzkiej, będzie można przejść 
do szkoły od strony ulicy Młodości. 

Radna Drejer-Przekop
o ulicy Rajgrodzkiej

NIEOPODAL JEDNEJ Z NAJWIĘKSZYCH MIEJSKICH SZKÓŁ DOCHODZI DO ŁAMANIA PRZEPISÓW RUCHU 
DROGOWEGO, CO WPŁYWA NA POZIOM BEZPIECZEŃSTWA. TO KONKLUZJA Z WYPOWIEDZI WIESŁAWY 

DREJER-PRZEKOP. RADNA ZAWNIOSKOWAŁA O POPRAWĘ ORGANIZACJI RUCHU NA ULICY RAJGRODZKIEJ 
W AUGUSTOWIE. KOMENDANT POLICJI MÓWIŁ, ŻE OPISYWANY PRZEZ RADNĄ KŁOPOT JEST MU ZNANY. 

ZADEKLAROWAŁ, ŻE POCZYNI STARANIA NA RZECZ ZMIANY. 

Nie ma 
tam żadnej 
organizacji ruchu 
pozwalającej 
przywozić i 
odbierać dzieci ze 
szkoły. 

Będzie to drugi dostęp do szkoły, 
z dużo cichszej ulicy, o mniejszym 
natężeniu ruchu. Zresztą kilka miejsc 
parkingowych pojawi się na terenie 
szkoły od strony ul. Młodości, dlatego 
będzie można tamtędy przewozić 
dzieci. Ale nie zorganizujemy 
parkingów w miejscach, gdzie nie 
zostały wcześniej przewidziane. 
Może będzie łatwiej, kiedy docelowo 
powstanie coś na terenie naszej 
mleczarni -skomentował sprawę 
urzędnik Mirosław Karolczuk.
Radna Wiesława Drejer-Przekop, 
odnosząc się do całokształtu dyskusji 
powiedziała, iż jedną z najgorszych 
rzeczy jest przyzwolenie na łamanie 
przepisów. Ciężko polemizować z taką 
opinią.

Bartosz Lipiński

USZKODZONA 
NAWIERZCHNIA 
NA RYNKU 
ZYGMUNTA 
AUGUSTA
Kierowcy poruszający się po 
Rynku Zygmunta Augusta powinni 
zachować szczególną ostrożność. 
W wielu miejscach kostka brukowa 
jest poważnie uszkodzona. 
Fragmenty nawierzchni są 
powyłamywane, co może 
prowadzić do uszkodzenia pojazdu.
Największy problem występuje na 
skrzyżowaniu Rynku Zygmunta 
Augusta z ulicą Wojska Polskiego. 
Tam kostka brukowa jest 
wyjątkowo zniszczona. Wystaje 
z jezdni i tworzy niebezpieczne 
nierówności.
– Nikt chyba nie dba o to miasto. 
Problem z tą nawierzchnią istnieje 
od dawna, ale nikt nic z tym nie 
robi. Władze powinny częściej 
przechadzać się po mieście i 
same zauważać takie rzeczy, 
zamiast czekać na zgłoszenia od 
mieszkańców. To powinno być 
już dawno naprawione. Nikt nie 
dba o nasze samochody – mówią 
Czytelnicy.
Apelujemy do kierowców o 
ostrożność. 

Beata Perzanowska
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Polityczny wandalizm 
w Augustowie. 

Niszczone są bannery 
Trzaskowskiego 

W Augustowie trwa brudna kampania wyborcza. W mieście 
są niszczone i zrywane banery Rafała Trzaskowskiego oraz 
Magdaleny Biejat.

Pod koniec marca zniszczono plakaty 
tych kandydatów na Prezydenta RP 
zawieszone na ogrodzeniu boiska na 
Śródmieściu w Augustowie. Banery 
zostały porozrywane i walały się po 
ulicy i trawniku. Ocalał jedynie baner 
Mentzena. 
-To przykre, co się stało. To 
zwyczajny wandalizm. Banery 
kandydata Rafała Trzaskowskiego 
były powieszone legalnie. Na ich 
zawieszenie zawarliśmy umowę 
ze Spółdzielnią Mieszkaniową 
w Augustowie. Była to akcja 
zorganizowana, bo plakaty zostały 
zerwane także w innych miejscach 
Augustowa. Prawdopodobnie zrobili 
to przeciwnicy polityczni pana 
Rafała Trzaskowskiego. To zapewne 
akt desperacji. Przypominam, że 
niszczenie banerów wyborczych 
jest wykroczeniem i można zostać 
za to ukaranym -mówi Izabela 

Piasecka z Koalicji Obywatelskiej w 
Augustowie. -Jak widać przeciwnicy 
kandydata Koalicji Obywatelskiej 
nie przestrzegają zasad fair play. 
My nie zniżamy się do ich poziomu 
i pozostawimy w spokoju banery 
zarówno pana Mentzena, jak i 
Nawrockiego. 
Wiemy, że zdarzenie zostało nagrane 
przez kamerę monitoringu. Sprawą 
zajęła się policja. 
-Obecnie prowadzimy trzy 
postępowania w sprawie o 
wykroczenie. Mamy już ustalonych 
sprawców tego zdarzenia -mówi 
podkomisarz Kinga Kalinowska, oficer 
prasowy augustowskiej komendy 
policji. 
Niestety do niszczeń banerów Rafała 
Trzaskowskiego dochodzi niemal 
codziennie. 

Beata Perzanowska 

RE
KL

AM
A



10 P R Z E G L Ą D  P O W I A T O W Y  Ł Ą C Z Y M Y  A U G U S T Ó W   17 KWIETNIA 2025 R.DZIENNIKPOWIATOWY.PL

Wioletta Mursztyn jest augustowską 
radną miejską Koalicji Obywatelskiej. 
Kilka lat temu była prezesem spółki 
Kodrem. Na ostatniej sesji rady 
miejskiej wyszła z bardzo ambitną 
propozycją.
-Chciałabym złożyć wniosek, żeby 
ująć w planie zadanie pod nazwą 
„Przystanek książka”. Polega to na 
zainstalowaniu budki na książki np. 
obok Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Augustowie. Taka 
budka to bezpłatna, samoobsługowa 

i całodobowa wypożyczalnia książek. 
Każdy może wziąć z niej książkę 
do przeczytania, a także zanieść 
i zostawić w budce swoje książki. 
Budka może zostać wykonana na 
wzór angielskiej budki telefonicznej. 
Koszt takiego zadania to ok. 25 tys. zł. 
Musi być ona odporna na czynniki 
atmosferyczne. Uważam, że jest to 
bardzo potrzebne w naszym mieście. 
Każdy z nas chętnie przekaże swoje 
książki do dalszego czytania i sam 
skorzysta z darmowej wypożyczalni. 

W innych miejscach takie inwestycje 
są obsługiwane przez biblioteki 
miejskie. Budka funkcjonuje np. w 
Rajgrodzie -mówiła Mursztyn.
Do propozycji radnej Koalicji 
Obywatelskiej odniosła się dwójka 
radnych PiS. Co interesujące, Dariusz 
Ostapowicz był dosyć sceptyczny.
-Jestem czytelnikiem miejskiej 
biblioteki publicznej. Tam także ludzie 
przynoszą swoje książki, które można 
odkupić za jakąś kwotę. Z uzyskanych 
ze sprzedaży pieniędzy dokonywane 
są później zakupy. Wiem, że publiczna 
biblioteka rozwija się, ma nowe 

„Przystanek 
książka” to 
samoobsługowa 
i całodobowa 
wypożyczalnia 
książek w postaci 
budki na wzór 
telefonicznej.

Ciekawy pomysł 
radnej 

Mursztyn
WIOLETTA MURSZTYN ZAPROPONOWAŁA UTWORZENIE 

SAMOOBSŁUGOWEJ WYPOŻYCZALNI KSIĄŻEK. MIAŁABY BYĆ TO 
BUDKA, NA WZÓR DAWNYCH BUDEK TELEFONICZNYCH. IDEA 

RADNEJ KOALICJI OBYWATELSKIEJ JEST GODNA ROZPATRZENIA 
W CZASACH, GDY CZĘSTO MÓWI SIĘ O SPADAJĄCEJ LICZBIE 
LUDZI SIĘGAJĄCYCH PO PAPIEROWĄ LEKTURĘ. NAWET JEŚLI 
POMYSŁ NIE WPŁYNIE NA WZROST CZYTELNICTWA, MOŻE BYĆ 

ORYGINALNĄ ATRAKCJĄ NA MAPIE MIASTA.

publikacje i czytelników w wieku od 
najmłodszych, do seniorów. Budka 
wygląda pięknie hasłowo, ale praktyka 
okazuje się trochę inna. Bardzo szybko 
robi się bałagan i degrengolada –
podkreślił Dariusz Ostapowicz.
Jolanta Oneta Roszkowska poparła 
ideę.
-Dziękuję pani radnej za ten pomysł. 
Niedawno zaczęłam robić porządki. 
Okazało się, iż mam tak dużo książek, 
że musiałam to wszystko spakować 
i wynieść do piwnicy. To są nowe 
książki, przeczytane przeze mnie 
tylko raz. Nie można ich wyrzucić. 
Chodził mi po głowie kiermasz na 
rzecz wymiany książek. Jeżeli kiedyś 
dojdzie do realizacji pomysłu pani 
radnej, będą go gorąco popierać, 
nawet o północy można wziąć książkę 
do poczytania -twierdziła Jolanta 
Roszkowska.

Bartosz Lipiński

To są nowe książki, 
przeczytane przeze 
mnie tylko raz. Nie 
można ich wyrzucić.
Jeżeli kiedyś dojdzie 
do realizacji pomysłu 
pani radnej, będą 
go gorąco popierać, 
nawet o północy 
można wziąć książkę 
do poczytania 
-twierdziła Jolanta 
Roszkowska.
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Czy "kapslowe" może 
finansować miejski 

monitoring?
Radna Drejer-Przekop ma wątpliwości

Na ostatniej sesji rady miejskiej poruszono temat 
przeznaczenia środków z tzw. kapslowego na budowę 
miejskiego monitoringu. Wiesława Drejer-Przekop, radna 
miejska z Koalicji Obywatelskiej złożyła w tej sprawie 
interpelację.  

„Kapslowe” to dochody z opłat za 
zezwolenia na sprzedaż napojów 
alkoholowych. Pojawiają się 
wątpliwości, czy te środki powinny 
być przeznaczone na monitoring. 
-Podczas ostatniej sesji Rady Miejskiej 
podjęto decyzję o przeznaczeniu 
części tych środków na budowę 
miejskiego monitoringu wizyjnego 
-mówi Wiesława Drejer -Przekop. 
-Zgodnie z ustawą o wychowaniu 
w trzeźwości i przeciwdziałaniu 
alkoholizmowi, środki pochodzące 
z opłat za zezwolenia na sprzedaż 
napojów alkoholowych muszą być 
przeznaczane wyłącznie na realizację 
zadań związanych z profilaktyką 
i rozwiązywaniem problemów 
alkoholowych oraz przeciwdziałaniem 
narkomanii. W związku z powyższym 
pojawiają się uzasadnione wątpliwości, 
czy wykorzystanie tych środków 
na budowę miejskiego monitoringu 
będzie zgodne z zapisami ustawy, 

jeśli kamery zostaną rozmieszczone 
w miejscach niemających żadnego 
związku z problemem nadużywania 
alkoholu, spożywania alkoholu w 
miejscach publicznych czy zagrożeń 
dla młodzieży.
Radna Wiesława Drejer -Przekop 
dodaje, że monitoring może jedynie 
wspierać działania profilaktyczne 
związane z przeciwdziałaniem 
alkoholizmowi. 
-Monitoring wybudowany z 
„kapslowego” miałby sens, gdyby 
jego lokalizacja była bezpośrednio 
związana z celami wynikającymi z 
ustawy, np. w rejonach szkół, miejsc 
publicznych znanych z występowania 
problemów alkoholowych, czy 
punktów sprzedaży alkoholu 
-podkreśla radna. 

Beata Perzanowska 
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Minione tygodnie przyniosły 
znaczące dla mieszkańców 
Podlaskiego decyzje. 
Najważniejszym tematem 
na ostatniej sesji sejmiku 
województwa była budowa 
lotniska. 
Lotnisko coraz bliżej
Informacje o stanie 
zaawansowania prac 
i działaniach zarządu 
przedstawił marszałek Łukasz 
Prokorym.

– Zarząd tej kadencji, jako 

jeden z głównych celów swej 
działalności, stawiał i stawia 
zbudowanie połączenia 
lotniczego naszego regionu 
z innymi województwami i 
krajami – podkreślił marszałek.
Przypomniał również, 
że działania w sprawie 
uruchomienia lotniska 
rozpoczęły się kilka miesięcy 
temu. W ich wyniku w styczniu 
br. Samorząd Województwa 
Podlaskiego, Miasto Białystok 
i Polskie Porty Lotnicze 
podpisały porozumienie, 

Dobre wiadomości dla 
regionu 

Turystyka, sport i lotnisko

w którym zadeklarowały 
podjęcie kroków w celu 
utworzenia spółki zarządzającej 
Krywlanami.
Jak poinformował marszałek, 
w przygotowaniu jest kilka 
wersji uruchomienia lotniska: 
wariant startowy, czyli 
uruchomienie lotniska w 
ramach obecnie istniejącej 
infrastruktury, wariant drugi 
zakładający rozbudowę 
infrastruktury (m.in. chodzi 
o budowę stacji tankowania) 
i wariant dalekosiężny, który 

zakłada możliwość wydłużenia 
pasa startowego z 1350 m do 
maksymalnie 1780 m.
Co ważne, jest szansa na 
pozyskanie pieniędzy na 
uruchomienie lotniska 
Białystok Krywlany z budżetu 
Unii Europejskiej.

– Komisja Europejska ogłosiła, 
że zadania infrastrukturalne 
podwójnego przeznaczenia: 
cywilnego i wojskowego mogą 
otrzymać dofinansowanie. 
Mamy już porozumienie ze 

Niedawno ruszył Podlaski Bon Turystyczny – wyjątkowy w skali kraju program – który ma Niedawno ruszył Podlaski Bon Turystyczny – wyjątkowy w skali kraju program – który ma 
zachęcić do odwiedzenia naszego regionu. Zarząd województwa udzielił też dotacji dla zachęcić do odwiedzenia naszego regionu. Zarząd województwa udzielił też dotacji dla 

klubów sportowych, trafi do nich ponad 8 mln zł. Trwają również zaawansowane prace nad klubów sportowych, trafi do nich ponad 8 mln zł. Trwają również zaawansowane prace nad 
uruchomieniem lotniska na Krywlanach, które będzie ważnym krokiem w rozwoju regionu. uruchomieniem lotniska na Krywlanach, które będzie ważnym krokiem w rozwoju regionu. 
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którym zatrzyma się turysta. 
Jeśli wybierze kemping, 
schronisko czy kwaterę 
agroturystyczną – refundacja 
wyniesie 200 zł, jeśli hotel 
jedno- bądź dwugwiazdkowy, 
apartament czy pensjonat 
– 300 zł, natomiast 400 zł w 
przypadku hoteli 3-  , 4-   i 5-  
gwiazdkowych.

Dotacje na sport w 
Podlaskiem
Powody do zadowolenia 
mają też przedstawiciele 
klubów sportowych w 
regionie. Pod koniec marca 
zarząd województwa podjął 
decyzję o udzieleniu im 
dotacji – pula dofinansowania 
wynosi w sumie ponad 8 
mln zł. W ostatnim czasie 

trwa podpisywanie umów z 
przedstawicielami klubów. 
Takie spotkania odbyły się 
już w Bielsku Podlaskim, 
Białymstoku czy Nowogrodzie. 

– Wspieramy wszystkie 
kluby sportowe, niezależnie 
od dyscypliny i poziomu 
rozgrywek – od Jagiellonii 
Białystok i Ślepska Malow 
Suwałki po drużyny 
rywalizujące w A klasie. To 
nie tylko konkretne wsparcie 
finansowe, ale również 
doskonała promocja sportu, 
kultury fizycznej oraz integracji 
społecznej. Wiemy, że na 
trybunach często zasiadają całe 
rodziny, znajomi i przyjaciele, 
wspierając swoich zawodników. 
Zawsze podkreślam, że sport to 
jedna z najlepszych wizytówek 
województwa podlaskiego 
– powiedział wicemarszałek 
Marek Malinowski. -  To 
pieniądze na szkolenia 
sportowe, zakup sprzętu, 
poprawę infrastruktury czy 
udział drużyn w rozgrywkach 
centralnych. 

RED

Strażą Graniczną i jesteśmy 
gotowi, żeby podpisać takie 
porozumienie z wojskiem – 
mówił Łukasz Prokorym.

Wsparcie dla branży 
turystycznej
Kolejną dobrą wiadomością 
jest uruchomienie Podlaskiego 
Bonu Turystycznego. Ma on 
przekonać mieszkańców 
innych regionów kraju, bo do 
nich skierowany jest program, 
że Podlaskie jest bezpieczne i 
warto tu przyjeżdżać.

– Po dwóch edycjach 
wycieczek „Poznajemy 
Podlaskie” wprowadzamy 
kolejną formę wsparcia 
sektora turystycznego, tak 
poturbowanego w ciągu 
ostatnich lat, najpierw z 
powodu pandemii Covid-  19, 
która dotknęła nas wszystkich, 
później wojną w Ukrainie i 
sytuacją na polsko-  białoruskiej 
granicy – powiedział Bogdan 
Dyjuk.   

Podlaskie jest pierwszym 
samorządem wojewódzkim, 
który wprowadził taki 

program. Na jego realizację 
przeznaczono 2 mln zł, a 
czuwać nad przebiegiem 
będzie Podlaska Regionalna 
Organizacja Turystyczna. 
Pod koniec marca ruszył 
nabór obiektów noclegowych 
zainteresowanych 
uczestnictwem w programie. 
Natomiast do Niedzieli 

Wielkanocnej (20 kwietnia) 
turyści będą mogli aktywować 
bon. 

Jak on działa? 
Generowany jest na numer 
telefonu. W momencie 
wygenerowania ma określoną 
wartość, ale nie jest przypisany 
do obiektu. Wysokość bonu 
zależy od kategorii obiektu, w 
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Wysokość bonu zależy od kategorii obiektu, w 
którym zatrzyma się turysta. Jeśli wybierze 
kemping, schronisko czy kwaterę agroturystyczną 
– refundacja wyniesie 200 zł, jeśli hotel jedno- bądź 
dwugwiazdkowy, apartament czy pensjonat – 300 
zł, natomiast 400 zł w przypadku hoteli 3-  , 4-   i 
5-  gwiazdkowych.
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Przy kościele Matki Bożej 
Częstochowskiej w Augustowie 
pojawiły się rusztowania. Parafia 
zamierza przeprowadzić niezbędne 
prace remontowe wewnątrz budynku 
o wartości zadania 948 tys. zł, z 
dofinansowaniem 929 tys. zł. W 
kościele będzie przeprowadzony 
remont schodów i stolarki zewnętrznej. 
Zakładane jest 
odnowienie budynku, 
wymiana starych i 
uzupełnienie nowych 
obróbek blacharskich, 
całkowita wymiana 
pokrycia dachu. W 
październiku 2023 
roku poprzedni zarząd 
powiatu augustowskiego 
zdobył dofinansowanie z 
programu rządowego.

Potrzebny oraz 
niezbędny remont 
kościoła
-W ramach rządowego programu 
odbudowy zabytków powiat 
augustowski ubiegał się o 
dofinansowanie na prace remontowe 
przy zabytkach sakralnych 
położonych na terenie naszego 
powiatu. Dofinansowanie w tym 
programie sięga 98 procent kosztów 
inwestycji. W drugiej edycji programu 
powiatowi augustowskiemu przyznano 
kwotę 2 mln 7 tys. zł. Kwota 1 mln 
78 tys. zł związana jest z remontem 
Bazyliki Mniejszej pw. Najświętszego 
Serca Jezusowego w Augustowie. 
Natomiast środki w wysokości 

929 tys. zł zostaną przekazane na 
przeprowadzenie niezbędnych prac 
remontowych w zewnętrznej części 
kościoła Matki Boskiej Częstochowskiej 
w Augustowie -powiedział ówczesny 
starosta Jarosław Szlaszyński na sesji 
jesienią 2023 roku.
Nikogo nie trzeba przekonywać o 
ogromnych walorach historycznych 

kościoła garnizonowego.
-Przy kościele zostały 
ustawione rusztowania, 
ponieważ główne prace 
w nasze parafii odbędą 
się na zewnątrz, a nie 
w środku świątyni. 
Remont dotyczy m.in. 
okien, drzwi, schodów 
i przede wszystkim 
dachu. Pracownicy 
sprawdzą co znajduje 
się pod poszyciem 
dachu, może pod blachą 
niektóre elementy są 
obecnie spróchniałe i 

należy je wymienić. Może zajść także 
konieczność usunięcia wody, aby 
wymienić poszycie dachu. Prace nie 
utrudnią funkcjonowania kościoła, 
ponieważ wewnątrz nic się nie 
będzie działo, remont dotyczy części 
zewnętrznej. Inwestycja ma być 
ukończona do końca roku -powiedział 
naszej redakcji śp. ksiądz proboszcz 
Jerzy Owsianka, na krótko przed 
śmiercią, która przepełniła smutkiem 
wszystkich parafian.

Bartosz Lipiński

Trwa remont kościoła 
MBCZ w Augustowie

AUGUSTOWSKI KOŚCIÓŁ RZYMSKO-KATOLICKI MATKI BOŻEJ 
CZĘSTOCHOWSKIEJ PRZECHODZI REMONT. W MARCU ROZPOCZĘŁY 
SIĘ TAM WYCZEKIWANE PRACE. ŚRODKI Z RZĄDOWEGO PROGRAMU 

OBUDOWY ZABYTKÓW W SPOSÓB ISTOTNY POSŁUŻĄ PRACOM 
NAPRAWCZYM OBIEKTU MAJĄCEGO WARTOŚĆ NIE TYLKO 

RELIGIJNĄ, ALE RÓWNIEŻ HISTORYCZNĄ I ARCHITEKTONICZNĄ. 
REMONT TEN NIE WPŁYNIE NA FUNKCJONOWANIE KOŚCIOŁA I 

ŻYCIE PARAFII.

Prace nie utrudnią 
funkcjonowania kościoła, 
ponieważ wewnątrz nic 
się nie będzie działo, 
remont dotyczy części 
zewnętrznej. Inwestycja 
ma być ukończona do 
końca roku -powiedział 
naszej redakcji śp. 
ksiądz proboszcz Jerzy 
Owsianka.

Wykonywanie takich prac dopiero 
teraz, kilka lat po remoncie, 
to marnotrawstwo pieniędzy. 
Zwracaliśmy uwagę, że 
inwestycja związana z remontem 
ulicy Rybackiej nie była właściwie 
przygotowana, podobnie jak 
modernizacja ul. Kilińskiego 
-mówi Leszek Cieślik.

Remont dotyczy 
m.in. okien, 
drzwi, schodów i 
przede wszystkim 
dachu.

Kiedy w poprzedniej kadencji 
augustowskiego samorządu władze 
chwaliły się zakończeniem remontu 
ulicy Rybackiej, przedstawiciele 
opozycji studzili hurraoptymizm i 
przekonywali, że zadanie to będzie 
wymagać poprawy. Dla kontrastu 
przywoływano kompleksowe remonty 
ulic, które prowadził w Augustowie 
powiat pod kierownictwem starosty 
Jarosława Szlaszyńskiego. Tam kable 
były chowane w ziemię.
Relację o trwających w ostatnim czasie 
pracach przy Rybackiej usłyszeliśmy 
pod koniec marca.

Komentarz Karolczuka i Cieślika
-Po ośmiu latach naszych starań, 
próśb, wnioskowania, rozmawiania, 
PGE przebuduje wreszcie swoją 
linię elektryczną na ulicy Rybackiej. 
Przypominam, że ciągle pozostały 
tam ich betonowe słupy z linią 
napowietrzną. Z krajobrazu pięknie 
wykonanej ulicy, z latarniami i 
nasadzeniami, znikną nareszcie te 
stare, betonowe słupy. Prace można 
zaobserwować, bo pracuje tam 
brygada wykonawcy, co widać z okien 
ratusza –poinformował Mirosław 
Karolczuk na niedawnej sesji.
Informację o dodatkowych pracach 
na Rybackiej ze zdziwieniem przyjął 
Leszek Cieślik. Był on od lat jednym z 
największych krytyków pozostawienia 
napowietrznej linii energetycznej 
po zrealizowaniu remontów ulic 
Rybackiej i Kilińskiego. Już w 
poprzedniej kadencji rady miasta 
mówił, że do tych inwestycji trzeba 
będzie powrócić po krótkim czasie, 
zamiast zamknąć je definitywnie 
kilka lat temu. Poprosiliśmy 

Cieślika o komentarz do zaistniałej 
rzeczywistości. 
-Uważam, że wykonywanie takich prac 
dopiero teraz, a jednocześnie kilka 
lat po remoncie, to marnotrawstwo 
pieniędzy. Jako radni zwracaliśmy 
uwagę, że inwestycja związana z 
remontem ulicy Rybackiej nie była 
właściwie przygotowana, podobnie 
jak modernizacja ul. Kilińskiego. Na 
jedno i drugie zadanie przeznaczono 
duże środki finansowe. Każda 
inwestycja powinna być realizowana 
kompleksowo. Przez brak należytych 
działań, ponownie trzeba było 
rozkopywać fragmenty drogi, a to 
wiąże się z kosztami. Jest to brak 
gospodarności –twierdzi Leszek 
Cieślik.

Krzysztof Przekop

Niegospodarność 
na ulicy Rybackiej 

ULICĘ RYBACKĄ W AUGUSTOWIE OFICJALNIE OTWARTO PO REMONCIE 
W 2020 ROKU. TOWARZYSZYŁA TEMU UROCZYSTA CEREMONIA Z 

UDZIAŁEM WŁADZ MIASTA. JUŻ WÓWCZAS BYŁY BURMISTRZ LESZEK 
CIEŚLIK PYTAŁ, DLACZEGO W RAMACH INWESTYCJI NIE ROZWIĄZANO 

PROBLEMU NAPOWIETRZNEJ LINII ENERGETYCZNEJ, CZYLI TZW. 
„STARYCH SŁUPÓW”. PYTANIE CIEŚLIKA ZNALAZŁO ODPOWIEDŹ 
PO PIĘCIU LATACH, W OSTATNICH TYGODNIACH TRWAŁY DOSYĆ 

POWAŻNE PRACE NA TEJ ULICY.
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15 lat po katastrofie 
smoleńskiej

Minęło piętnaście lat od jednej z największych tragedii w 
najnowszych dziejach Polski. 10 kwietnia 2010 roku pod 
Smoleńskiem rozbił się samolot z 96 osobami na pokładzie, 
wśród których był między innymi Prezydent RP Lech 
Kaczyński z żoną. Delegacja leciała na obchody 70 rocznicy 
zbrodni katyńskiej. W całej Polsce oddano hołd ofiarom tej 
tragedii. W Augustowie radni miejscy złożyli kwiaty pod 
pomnikiem upamiętniającym ofiary.

Doskonale pamiętamy atmosferę 
sobotniego poranka 10 kwietnia 
2010 roku. Smutek, żal oraz 
niedowierzanie przy podawaniu 
kolejnych nazwisk osób będących 
na pokładzie Tupolewa. Delegacja 
lecącą na lotnisko w Smoleńsku 
miała wziąć udział w ceremonii 
upamiętnienia zamordowanych 
Polaków w Katyniu w kwietniu 
1940 roku. Wśród ofiar katastrofy 
smoleńskiej byli m.in. Prezydent 
RP Lech Kaczyński z małżonką, 
ostatni Prezydent RP na uchodźstwie 
Ryszard Kaczorowski, dowódcy 
polskich Sił Zbrojnych, ministrowie, 
parlamentarzyści, przedstawiciele 
rodzin katyńskich, ludzie kultury i 
sportu, duchowieństwo, znane osoby 
życia publicznego, załoga samolotu, 
czy oficerowie BOR.

Od piętnastu lat wielu Polaków 
upamiętnia ofiary katastrofy 
smoleńskiej. Przy pomniku na terenie 
augustowskiej Bazyliki Najświętszego 
Serca Jezusowego kwiaty złożyli radni 
miejscy, reprezentujący klub radnych 
Koalicji Obywatelskiej. Leszek Cieślik 
i Izabela Piasecka oddali hołd ofiarom 
katastrofy smoleńskiej oraz rodakom 
zamordowanym 85 lat temu w Katyniu. 
Dla radnego Cieślika jest to szczególnie 
mocne wspomnienie – gdyż piętnaście 
lat temu był posłem.
Do dziś z wielkimi emocjami 
wspomina ostatnią rozmowę ze 
zmarłym w katastrofie posłem śp. 
Sebastianem Karpiniukiem, która 
dotyczyła planowanej wizyty na 
uroczystości w Katyniu.

Bartosz Lipiński
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Przed kilkoma tygodniami 
Mieczysław Sobolewski nazwał 
posła Jarosława Zielińskiego 
„przecinakiem”. Te słowa wzbudziły 
kontrowersje. Nie zabrakło opinii, iż 
zatytułowanie posła „przecinakiem” 
było nawiązaniem do jego częstego 
udziału w otwarciach inwestycji 
i ceremoniach przecięcia wstęg. 
Komentarz radnego powiatowego 
PiS zbulwersował m.in. Dariusza 
Szkiłądzia. Mieczysław Sobolewski 
broni się, iż nawiązywał do żargonu 
sportowego.
Kilka tygodni temu, na sesji rady 
powiatu augustowskiego, Mieczysław 
Sobolewski odniósł się do braku 
dofinansowania na remonty dróg w 
powiecie. Nawiązując do licznych 
inwestycji infrastrukturalnych powiatu 
w poprzedniej kadencji ocenił, że „może 
była to zasługa zarządu” powiatu, ale 
„w większości poprzedniego rządu PiS”. 
Przytoczył wówczas dane dotyczące 
dofinansowań z ostatnich lat.
-Z czego to się wzięło? Mieliśmy 
dobrego mentora. Ponieważ było 
tych inwestycji dużo, tego mentora 
nazywano przecinakiem. Był to 
Jarosław Zieliński. Czy będziemy mieć 
teraz takiego przecinaka? Z naszego 
regionu mógłby nim być np. pan 
Jacek Niedźwiedzki, gdyby był takim 
przecinakiem -fragmenty komentarza 
Mieczysława Sobolewskiego, z lutowej 
sesji powiatowej.
Przytoczoną wypowiedź z oburzeniem 
przyjęli m.in. były wicestarosta Dariusz 
Szkiłądź oraz przewodniczący rady 
gminy Nowinka Jerzy Kłoczko. Obaj 
na łamach naszej gazety twierdzili, 
że był to przejaw braku szacunku i 
niewdzięczności wobec posła Jarosława 
Zielińskiego, a także drwienie z udziału 

20 tysięcy kwiatów 
w Augustowie. 
Radna pyta o 
koszty, trwałość 
i sens miejskich 
nasadzeń
Władze Augustowa niedawno 
posadziły 20 tysięcy kwiatów. 
Padają pytania o koszt nasadzeń 
oraz o to, jakie gatunki roślin 
znajdą się w przestrzeni publicznej. 

Wiesława Drejer -Przekop, radna 
miejska Koalicji Obywatelskiej złożyła 
w tej sprawie interpelację do władz 
miasta. Sprawa z pozoru wydaje się 
błaha, ale tak nie jest. 
-Należy docenić każdą inicjatywę 
mającą na celu upiększanie miasta 
-mówi radna Drejer-Przekop. 
-Niemniej jednak sama liczba 
posadzonych roślin, choć medialnie 
nośna, nie stanowi wystarczającego 
miernika jakości zarządzania 
zielenią miejską. Współczesne 
standardy w tym zakresie kładą 
nacisk na zrównoważony rozwój, 
bioróżnorodność oraz trwałość 
rozwiązań. Rośliny jednoroczne, 
choć efektowne, wymagają corocznej 
wymiany, co generuje stałe koszty 
oraz obciążenie środowiskowe. 
Rośliny wieloletnie, z kolei, są 
bardziej ekologiczne i ekonomiczne, 
zapewniają naturalne siedliska dla 
owadów i ptaków, a ich estetyka z 
czasem tylko zyskuje na wartości. 
Radna w interpelacji powołuje się na 
rozwiązania Suwałk. 
-Suwałki maję mniejszą powierzchnię 
niż Augustów. W 2023 roku posadziły 
ponad 39 500 roślin, z czego znaczną 
część stanowiły byliny, krzewy oraz 
rośliny cebulowe, a więc trwałe i 
bardziej ekologiczne nasadzenia 
-dodaje Wiesława Drejer -Przekop. 
-W Augustowie 20 tysięcy roślin 
daje średnio 250 sztuk na 1 km² 
powierzchni miasta, co – przy braku 
danych o trwałości nasadzeń, nie 
przedstawia się jako szczególnie 
ambitny wynik. Tym bardziej zasadne 
jest pytanie o jakość i trwałość tych 
działań.
W swojej interpelacji radna skierowała 
szczegółowe pytania. Pyta nie tylko 
o koszty, ale także o to, czy miasto 
planuje w przyszłości strategię 
zwiększania udziału zieleni trwałej w 
przestrzeni publicznej.

Beata Perzanowska 

parlamentarzysty w ceremoniach 
przecięcia wstęg przy otwarciu 
inwestycji, do których się przyczynił.

Przecinak, jako nieustępliwy 
zawodnik
Na ostatniej sesji Mieczysław 
Sobolewski postanowił przedstawić 
swój punkt widzenia. Głosił, że jego 
słowa nawiązywały do sportowego 
slangu i charakterystyki piłkarzy 
nożnych na boisku.
-Przecinakami nazywałem zawodników 
bardzo solidnych, twardych, 
nieustępliwych, na których zawsze 
mogłem polegać. Jest to określenie 
bardzo znane w żargonie sportowym, 
które określa pewien zestaw cech 
charakteru osobowości piłkarza, 
pożądanych przez trenera każdej 
drużyn. Tak zwany zadaniowec, swoisty 
zawodnik do zadań specjalnych, 
mający konkretną misję do wykonania 
na boisku -mówił radny Mieczysław 
Sobolewski.
-Dziwię się tym wszystkim, którzy tak 
nerwowo zareagowali na to określenie. 

Radny tłumaczy 
kontrowersyjne słowa

Mieliśmy dobrego 
mentora. Ponieważ było 
tych inwestycji dużo, 
tego mentora nazywano 
przecinakiem. Był to 
Jarosław Zieliński. Czy 
będziemy mieć teraz 
takiego przecinaka?

Przecinakami nazywałem 
zawodników bardzo 
solidnych, twardych, 
nieustępliwych, na 
których zawsze mogłem 
polegać. Jest to 
określenie bardzo znane 
w żargonie sportowym, 
które określa pewien 
zestaw cech charakteru 
osobowości piłkarza, 
pożądanych przez trenera 
każdej drużyn.

Widocznie są to mniejsi, więksi 
indywidualiści, zapatrzeni wyłącznie w 
swoje prywatne cele. Ja przez całe życie 
preferowałem sport zespołowy. Dla 
mnie zarówno w sporcie, jak i w życiu 
liczył się zawsze sukces całego zespołu, 
rodziny, społeczności np. powiatu. Jeśli 
ktoś ciągle nie rozumie tego określenia, 
z przyjemnością pomogę w jego 
bliższym zrozumieniu. Jednocześnie 
proszę zauważyć, że użyłem dokładnie 
tego samego określenia w stosunku do 
posła Jacka Niedźwiedzkiego, również 
pochodzącego z Suwałk -fragment 
komentarza radnego PiS.
Poszukaliśmy w internecie, co może 
oznaczać „przecinak”.
W żargonie piłkarskim „przecinak” to 
potoczne określenie zawodnika, którego 
głównym zadaniem jest odbieranie 
piłki przeciwnikowi, niszczenie akcji 
ofensywnych rywala i walka fizyczna w 
środku pola.
To najczęściej pomocnik defensywny 
(czasem środkowy obrońca), który 
niekoniecznie wyróżnia się techniką 
czy kreatywnością, ale nadrabia 
determinacją, siłą, agresją i dobrym 
ustawianiem się.
Przykładowi "przecinacy" (z różnych 
epok):
•Gennaro Gattuso (Włochy)
•Claude Makélélé (Francja)
•Nigel de Jong (Holandia)
•Grzegorz Krychowiak (Polska, w 
swoim prime)
To typ piłkarza, który „robi czarną 
robotę” i pozwala innym błyszczeć.

Bartosz Lipiński
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Andrzej Zarzecki zwrócił uwagę na 
stałe łamanie przepisów na ulicy 
Hotelowej. 
-Czy sposób organizacji ruchu na 
tej ulicy jest zasadny? Prawie sto 
procent korzystających z tej ulicy 
nie przestrzega istniejących znaków 
poziomych, stref wyłączających 
fragmenty ulicy z ruchu. Czy 
zasadne jest wprowadzone tam 
ograniczenie prędkości do 20 km/h? 
Wprowadzenie tego nakazu powoduje, 
że właściwie wszyscy 
łamią to ograniczenie 
-komentował Andrzej 
Zarzecki.
Komendant 
zadeklarował, że 
zapozna się ze sprawą 
poruszoną przez 
radnego. Szerzej do 
opinii Zarzeckiego 
odniósł się Mirosław 
Karolczuk, który 
problemu nie dostrzega.

Celowo 
zaproponowane 
rozwiązania

-Ulica Hotelowa przebiega przez strefę 
uzdrowiskową „A”. Jest to najwyższy 
stopień ochrony uzdrowiskowej. Ta 
ulica od początku była budowana z 
założeniem, że ruch na niej będzie 
spokojny. Projektant proponował 
nam także szykany, z których 
zrezygnowaliśmy wyłącznie ze 
względów bezpieczeństwa. Na 
namalowanych na biało wysepkach 
mogłyby być ustawione np. klomby z 
kwiatami. Nie chcieliśmy tego zrobić 
ze względu na zagrożenie, że pewnie 

niektórzy by tych klombów nie 
widzieli -analizował Karolczuk.
-Ruch powinien być tam spokojny 
choćby z uwagi na wykonywane 
pomiary natężenia hałasu. Nam nie 
zależało na tym, by wprowadzić 
na tę ulicę natężony ruch, wręcz 
przeciwnie. To miała być trasa 
alternatywna, gdyby coś działo się na 
Alei. Niektóre rozwiązania były celowo 
zaproponowane. Organizacja ruchu 
została uzgodniona z policją, tak jak w 

przypadku każdej. Stąd 
może przejaskrawione 
ograniczenie prędkości. 
Jest to miejsce, gdzie 
powinni spacerować 
kuracjusze, a samochody 
przejeżdżać również 
w tempie spacerowym 
-dodał Karolczuk.
Andrzej Zarzecki 
stwierdził, że pierwotne 
plany zweryfikowało 
życie i rzeczywistość 
okazała się być inna. 
-Wiemy, że przemieszcza 
się tamtędy bardzo 

duża ilość samochodów, skracając 
lub ułatwiając sobie komunikację z 
pozostałą częścią miasta. Mowa np. 
o pracownikach największej firmy 
i mieszkańcach osiedla Lipowiec. 
Biorąc pod uwagę wysokie natężenie 
ruchu, czy zasadne jest utrzymywanie 
obecnego stanu rzeczy i powoływanie 
się na plany związane z budową tej 
ulicy? Może należałoby opracować 
i wprowadzić inne sposoby, np. 
zmieniając organizację ruchu w tym 
miejscu -ocenił Andrzej Zarzecki.

Bartosz Lipiński

Radny o Hotelowej
ULICA HOTELOWA W AUGUSTOWIE JEST TRASĄ UŻYTKOWANĄ 
NIE TYLKO PRZEZ KURACJUSZY I TURYSTÓW, ALE RÓWNIEŻ 

PRACOWNIKÓW JEDNEGO Z NAJWIĘKSZYCH PRZEDSIĘBIORSTW 
W MIEŚCIE. RADNY ANDRZEJ ZARZECKI TWIERDZI, ŻE AKTUALNA 

ORGANIZACJA RUCHU NA TEJ ULICY TWORZY PROBLEMY I 
POWINNA ZOSTAĆ ZMIENIONA. PRZECIWNEGO ZDANIA JEST 

BURMISTRZ KAROLCZUK. PODKREŚLA ON, ŻE PODCZAS BUDOWY 
ULICY CELOWO WDROŻONO NIEKTÓRE ROZWIĄZANIA, A RUCH MA 

BYĆ SPOKOJNY.

Biorąc pod uwagę 
wysokie natężenie 
ruchu, czy zasadne 
jest utrzymywanie 
obecnego stanu rzeczy i 
powoływanie się na plany 
związane z budową tej 
ulicy? Może należałoby 
opracować i wprowadzić 
inne sposoby, np. 
zmieniając organizację 
ruchu w tym miejscu 
-ocenił Andrzej Zarzecki.

Być może parametry starostów 
są teraz zdecydowanie większe 
i potrzebne jest większe 
auto. Samochód, którym 
posługiwaliśmy się przez 
ostatnie lata, dobrze służył do 
przemieszczania się nie tylko 
po powiecie, ale też po kraju 
-mówi Dariusz Szkiłądź.

Czy sposób 
organizacji ruchu 
na ulicy Hotelowej 
jest zasadny? Przeznaczanie publicznych pieniędzy 

na zakup luksusowego samochodu 
spowodowało dość długą i interesującą 
dyskusję.
-W budżecie pojawił się nowy punkt 
związany z zakupem za 200 tys. 
zł samochodu służbowego przez 
starostwo. O ile dobrze pamiętam, 
starostwo posiada samochód służbowy 
marki Skoda i był on w dobrym 
stanie do maja 2024 r. (gdy nastąpiła 
zmiana władzy -przyp.). Dobrze, że 
nas oglądają mieszkańcy. Chciałbym 
zapytać, jaka jest tego przyczyna, czy 
ten samochód zaczął się psuć? Może 
było ileś napraw tego samochodu, 
bo ma już parę lat, natomiast on nie 
jest bardzo stary. Jeżeli jest opinia 
rzeczoznawcy świadcząca, że 
samochód nie nadaje się do użytku 
i jest potrzeba zakupu nowego, 
również chcielibyśmy to wiedzieć. Być 
może parametry starostów są teraz 
zdecydowanie większe i potrzebne 
jest większe auto. Samochód, którym 
posługiwaliśmy się przez ostatnie lata, 
dobrze służył do przemieszczania się 
nie tylko po powiecie, ale też po kraju 
-powiedział Dariusz Szkiłądź.

Żywot samochodów dobiega końca
Byłemu wicestaroście odpowiedział 
jego następca na tym stanowisku.
-Do dyspozycji starostów jest 
dziewięcioletni samochód marki 
Skoda Octavia, z przebiegiem 
217 tysięcy kilometrów i licznymi 
zniszczeniami powłoki lakierniczej. 
Mamy także wydziały ochrony 
środowiska i leśnictwa oraz geodezji 
i kartografii, które mają do dyspozycji 
wysłużoną Skodę Fabię, będącą w 

stanie agonalnym. Nie kupujemy auta, 
by wygodnie jeździć, tylko widzimy 
potrzeby starostwa. Skoda Octavia 
będzie przeznaczona do dyspozycji 
wydziałów -zrelacjonował Wojciech 
Jerzy Szczudło.

Średni wiek samochodów osobowych 
w Polsce wynosi obecnie około 
15,9 roku, co plasuje nasz kraj 
wśród państw Unii Europejskiej z 
najstarszymi pojazdami na drogach. 
Dla porównania, średni wiek 
samochodów w całej UE to 12,3 roku. 
Zatem Skoda jest jeszcze niezbyt 
leciwym pojazdem.

Krzysztof Przekop

Luksusowy samochód 
dla starostów

NA NIEDAWNEJ SESJI RADY POWIATU AUGUSTOWSKIEGO BARDZO 
SZEROKO KOMENTOWANYM TEMATEM BYŁ ZAKUP NOWEGO 

SAMOCHODU SŁUŻBOWEGO NA POTRZEBY STAROSTWA. KWOTA 
200 TYS. ZŁ NA TEN CEL ZBULWERSOWAŁA DARIUSZA SZKIŁĄDZIA. 

BYŁY WICESTAROSTA UWAŻA, ŻE DOTYCHCZASOWE AUTO BYŁO 
WYSTARCZAJĄCE NA POTRZEBY OBECNYCH WŁODARZY POWIATU. 
JEDNAK ODMIENNE ZDANIE MA AKTUALNY ZASTĘPCA STAROSTY. 
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OGŁOSZENIE WÓJTA GMINY PŁASKA 
z dnia 6 marca 2025 r. 

o przystąpieniu do sporządzania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Płaska dla 10 obszarów w miejscowości Gruszki 

 

Na podstawie art. 17 pkt 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. z 2024 r. poz. 
1130 ze zm.) oraz art. 39 ust. 1 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale 
społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (Dz. U. z 2024 r. poz. 1112 ze zm.) zawiadamiam 
o podjęciu przez Radę Gminy Płaska uchwały Nr IX/76/25 z dnia 17 lutego 2025 r. w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Płaska dla 10 obszarów w miejscowości Gruszki. 

Jednocześnie na podstawie art. 54 ust. 2 w zw. z art. 46 ust. 1 pkt 1 ustawy o udostępnieniu informacji o środowisku i jego ochronie, 
udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko, zawiadamiam o wszczęciu strategicznej oceny 
oddziaływania na środowisko wyżej wymienionego planu. 

Granice obszarów objętych wyżej wymienionym planem zostały przedstawione na załączniku graficznym. 
Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzania wyżej wymienionego planu została opublikowana w Biuletynie Informacji 

Publicznej Urzędu Gminy Płaska, w zakładce Prawo lokalne/Akty Prawne/Uchwały Rady Gminy/Rok 2025 - 
https://bip.ug.plaska.wrotapodlasia.pl/prawo-lokalne/akty-prawne/uchwaly-rady-gminy/rok-2025/uchwala-nr-ix7625-rady-gminy-plaska-z-
dnia-17-lutego-2025-r-w-sprawie-przystapienia-do-sporzadzenia-miejscowego-planu-zagospodarowania-przestrzennego-gminy-plaska-dla-
10-obszarow-w-miejscowosci-gruszki.html. 

Zainteresowani mogą: 
1) zapoznać się z dokumentacją sprawy w Urzędzie Gminy Płaska, Pokój Nr 01, w godzinach pracy Urzędu; 
2) składać wnioski do wyżej wymienionego planu w nieprzekraczalnym terminie do dnia 8 maja 2025 r. 

Wnioski należy składać do Wójta Gminy Płaska w formie papierowej w Urzędzie Gminy Płaska bądź drogą pocztową na adres: 
Urząd Gminy Płaska, 16-326 Płaska 53, lub w formie elektronicznej poprzez platformę ePUAP lub pocztę elektroniczną na adres: 
plaska@home.pl - bez konieczności opatrywania ich bezpiecznym podpisem elektronicznym. 

Wniosek należy składać na formularzu pisma dotyczącego aktu planowania przestrzennego, którego wzór dostępny jest na stronie 
Biuletynu Informacji Publicznej, w zakładce Druki, formularze/Budownictwo, Drogi - https://bip.ug.plaska.wrotapodlasia.pl/druki--
formularze/budownictwo--drogi/formularz-pisma-dotyczacego-aktu-planowania-przestrzennego.html. 

Organem właściwym do rozpatrzenia wniosków jest Wójt Gminy Płaska. Rozpatrzenie następuje w formie Zarządzenia Gminy 
Płaska, które jest publikowane w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Gminy Płaska. 

 

OGŁOSZENIE WÓJTA GMINY PŁASKA 
z dnia 6 marca 2025 r. 

o przystąpieniu do sporządzania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Płaska dla 11 obszarów w miejscowości Macharce 

 

Na podstawie art. 17 pkt 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. z 2024 r. poz. 
1130 ze zm.) oraz art. 39 ust. 1 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale 
społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (Dz. U. z 2024 r. poz. 1112 ze zm.) zawiadamiam 
o podjęciu przez Radę Gminy Płaska uchwały Nr IX/77/25 z dnia 17 lutego 2025 r. w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Płaska dla 11 obszarów w miejscowości Macharce. 

Jednocześnie na podstawie art. 54 ust. 2 w zw. z art. 46 ust. 1 pkt 1 ustawy o udostępnieniu informacji o środowisku i jego ochronie, 
udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko, zawiadamiam o wszczęciu strategicznej oceny 
oddziaływania na środowisko wyżej wymienionego planu. 

Granice obszarów objętych wyżej wymienionym planem zostały przedstawione na załączniku graficznym. 
Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzania wyżej wymienionego planu została opublikowana w Biuletynie Informacji 

Publicznej Urzędu Gminy Płaska, w zakładce Prawo lokalne/Akty Prawne/Uchwały Rady Gminy/Rok 2025 - 
https://bip.ug.plaska.wrotapodlasia.pl/prawo-lokalne/akty-prawne/uchwaly-rady-gminy/rok-2025/uchwala-nr-ix7725-rady-gminy-plaska-z-
dnia-17-lutego-2025-r-w-sprawie-przystapienia-do-sporzadzenia-miejscowego-planu-zagospodarowania-przestrzennego-gminy-plaska-dla-
11-obszarow-w-miejscowosci-macharce.html. 

Zainteresowani mogą: 
1) zapoznać się z dokumentacją sprawy w Urzędzie Gminy Płaska, Pokój Nr 01, w godzinach pracy Urzędu; 
2) składać wnioski do wyżej wymienionego planu w nieprzekraczalnym terminie do dnia 8 maja 2025 r. 

Wnioski należy składać do Wójta Gminy Płaska w formie papierowej w Urzędzie Gminy Płaska bądź drogą pocztową na adres: 
Urząd Gminy Płaska, 16-326 Płaska 53, lub w formie elektronicznej poprzez platformę ePUAP lub pocztę elektroniczną na adres: 
plaska@home.pl - bez konieczności opatrywania ich bezpiecznym podpisem elektronicznym. 

Wniosek należy składać na formularzu pisma dotyczącego aktu planowania przestrzennego, którego wzór dostępny jest na stronie 
Biuletynu Informacji Publicznej, w zakładce Druki, formularze/Budownictwo, Drogi - https://bip.ug.plaska.wrotapodlasia.pl/druki--
formularze/budownictwo--drogi/formularz-pisma-dotyczacego-aktu-planowania-przestrzennego.html. 

Organem właściwym do rozpatrzenia wniosków jest Wójt Gminy Płaska. Rozpatrzenie następuje w formie Zarządzenia Gminy 
Płaska, które jest publikowane w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Gminy Płaska. 

 

OGŁOSZENIE WÓJTA GMINY PŁASKA 
z dnia 6 marca 2025 r. 

o przystąpieniu do sporządzania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Płaska dla działki nr ew. 6/2 z obrębu ew. Serski Las 

 

Na podstawie art. 17 pkt 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu 
i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. z 2024 r. poz. 1130 ze zm.) oraz art. 39 ust. 1 ustawy z 
dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale 
społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (Dz. U. z 2024 
r. poz. 1112 ze zm.) zawiadamiam o podjęciu przez Radę Gminy Płaska uchwały Nr IX/85/25 z 
dnia 17 lutego 2025 r. w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Płaska dla działki nr ew. 6/2 z obrębu ew. Serski Las. 

Jednocześnie na podstawie art. 54 ust. 2 w zw. z art. 46 ust. 1 pkt 1 ustawy o udostępnieniu 
informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o 
ocenach oddziaływania na środowisko, zawiadamiam o wszczęciu strategicznej oceny 
oddziaływania na środowisko wyżej wymienionego planu. 

Planem objęto działkę nr ew. 6/2 z obrębu ew. Serski Las w jej granicach ewidencyjnych. 
Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzania wyżej wymienionego planu została 

opublikowana w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Gminy Płaska, w zakładce Prawo 
lokalne/Akty Prawne/Uchwały Rady Gminy/Rok 2025 - 
https://bip.ug.plaska.wrotapodlasia.pl/prawo-lokalne/akty-prawne/uchwaly-rady-gminy/rok-
2025/uchwala-nr-ix8525-rady-gminy-plaska-z-dnia-17-lutego-2025-r-w-sprawie-przystapienia-do-
sporzadzenia-miejscowego-planu-zagospodarowania-przestrzennego-gminy-plaska-dla-dzialki-nr-
ew-62-z-obrebu-ew-serski-las.html.  

Zainteresowani mogą: 
1) zapoznać się z dokumentacją sprawy w Urzędzie Gminy Płaska, Pokój Nr 01, w godzinach 

pracy Urzędu; 
2) składać wnioski do wyżej wymienionego planu w nieprzekraczalnym terminie do dnia 8 maja 

2025 r. 
Wnioski należy składać do Wójta Gminy Płaska w formie papierowej w Urzędzie Gminy 

Płaska bądź drogą pocztową na adres: Urząd Gminy Płaska, 16-326 Płaska 53, lub w formie 
elektronicznej poprzez platformę ePUAP lub pocztę elektroniczną na adres: plaska@home.pl - bez 
konieczności opatrywania ich bezpiecznym podpisem elektronicznym. 

Wniosek należy składać na formularzu pisma dotyczącego aktu planowania przestrzennego, 
którego wzór dostępny jest na stronie Biuletynu Informacji Publicznej, w zakładce Druki, 
formularze/Budownictwo, Drogi - https://bip.ug.plaska.wrotapodlasia.pl/druki--
formularze/budownictwo--drogi/formularz-pisma-dotyczacego-aktu-planowania-
przestrzennego.html. 

Organem właściwym do rozpatrzenia wniosków jest Wójt Gminy Płaska. Rozpatrzenie 
następuje w formie Zarządzenia Gminy Płaska, które jest publikowane w Biuletynie Informacji 
Publicznej Urzędu Gminy Płaska. 

 

OGŁOSZENIE WÓJTA GMINY PŁASKA 
z dnia 6 marca 2025 r. 

o przystąpieniu do sporządzania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Płaska dla działki nr ew. 42/27 z obrębu ew. Macharce 

 

Na podstawie art. 17 pkt 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym (Dz. U. z 2024 r. poz. 1130 ze zm.) oraz art. 39 ust. 1 ustawy z dnia 3 października 
2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie 
środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (Dz. U. z 2024 r. poz. 1112 ze zm.) 
zawiadamiam o podjęciu przez Radę Gminy Płaska uchwały Nr IX/78/25 z dnia 17 lutego 2025 r. w 
sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy 
Płaska dla działki nr ew. 42/27 z obrębu ew. Macharce. 

Jednocześnie na podstawie art. 54 ust. 2 w zw. z art. 46 ust. 1 pkt 1 ustawy o udostępnieniu 
informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach 
oddziaływania na środowisko, zawiadamiam o wszczęciu strategicznej oceny oddziaływania na 
środowisko wyżej wymienionego planu. 

Planem objęto działkę nr ew. 42/27 z obrębu ew. Macharce w jej granicach ewidencyjnych. 
Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzania wyżej wymienionego planu została 

opublikowana w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Gminy Płaska, w zakładce Prawo 
lokalne/Akty Prawne/Uchwały Rady Gminy/Rok 2025 - https://bip.ug.plaska.wrotapodlasia.pl/prawo-
lokalne/akty-prawne/uchwaly-rady-gminy/rok-2025/uchwala-nr-ix7825-rady-gminy-plaska-z-dnia-17-
lutego-2025-r-w-sprawie-przystapienia-do-sporzadzenia-miejscowego-planu-zagospodarowania-
przestrzennego-gminy-plaska-dla-dzialki-nr-ew-4227-z-obrebu-ew-macharce.html. 

Zainteresowani mogą: 
1) zapoznać się z dokumentacją sprawy w Urzędzie Gminy Płaska, Pokój Nr 01, w godzinach pracy 

Urzędu; 
2) składać wnioski do wyżej wymienionego planu w nieprzekraczalnym terminie do dnia 8 maja 2025 

r. 
Wnioski należy składać do Wójta Gminy Płaska w formie papierowej w Urzędzie Gminy 

Płaska bądź drogą pocztową na adres: Urząd Gminy Płaska, 16-326 Płaska 53, lub w formie 
elektronicznej poprzez platformę ePUAP lub pocztę elektroniczną na adres: plaska@home.pl - bez 
konieczności opatrywania ich bezpiecznym podpisem elektronicznym. 

Wniosek należy składać na formularzu pisma dotyczącego aktu planowania przestrzennego, 
którego wzór dostępny jest na stronie Biuletynu Informacji Publicznej, w zakładce Druki, 
formularze/Budownictwo, Drogi - https://bip.ug.plaska.wrotapodlasia.pl/druki--
formularze/budownictwo--drogi/formularz-pisma-dotyczacego-aktu-planowania-przestrzennego.html. 

Organem właściwym do rozpatrzenia wniosków jest Wójt Gminy Płaska. Rozpatrzenie 
następuje w formie Zarządzenia Gminy Płaska, które jest publikowane w Biuletynie Informacji 
Publicznej Urzędu Gminy Płaska. 
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Nowy rozdział 
Towarzystwa Miłośników 

Ziemi Augustowskiej
W poniedziałek, 7 kwietnia odbyło się inauguracyjne zebranie 
Towarzystwa Miłośników Ziemi Augustowskiej (TMZA) 
pod przewodnictwem nowej prezeski – Izabeli Piaseckiej. 
Spotkanie było okazją do zaprezentowania planów na 
przyszłość i nakreślenia nowej wizji działania stowarzyszenia. 

–Odświeżamy formułę towarzystwa. 
W planach mamy szereg inicjatyw 
skierowanych do mieszkańców i 
naszej Małej Ojczyzny. Chcemy sięgać 
po zewnętrzne źródła finansowania, 
by realizować ciekawe projekty i 
wydarzenia –zapowiada Izabela 
Piasecka.
Nowa prezeska szczególną uwagę 
zamierza poświęcić młodzieży. W 
planach ma organizację różnych 
przedsięwzięć ekologicznych czy 
edukacyjnych wspólnie z młodymi 
mieszkańcami miasta. 
TMZA planuje również rozwijać 
działalność kulturalną. Jedną z 
propozycji jest cykl spotkań z 
mieszkańcami Augustowa, którzy mają 
nietypowe pasje,  są podróżnikami, 
artystami czy pasjonatami lokalnej 
historii. Wśród zaproszonych gości 
pojawić się ma m.in. Adam Sieńko, 
nadleśniczy i miłośnik egzotycznych 
podróży.

–Myślimy także o prowadzeniu 
działalności publicystycznej i 
dokumentowaniu ważnych dla regionu 
tematów –dodaje prezeska.
Stowarzyszenie nie zapomina też o 
sprawach codziennych, istotnych dla 
mieszkańców. Podczas pierwszego 
zebrania poruszono m.in. temat 
wielkości ochrony konserwatorskiej 
Strefy Kanału Augustowskiego i 
związanej z nią interwencją byłego 
prezesa TMZA Mariana Dyczewskiego 
oraz interpelacją posła Jacka 
Niedźwieckiego, dotyczącej zmiany 
granic strefy w taki sposób, by 
jednocześnie chronić zabytek i ułatwić 
życie mieszkańcom.
–Zależy nam na działaniach, które 
realnie wpływają na jakość życia 
w Augustowie. Chcemy być głosem 
mieszkańców i wspierać rozwój miasta 
w różnych obszarach –podkreśla 
Izabela Piasecka. 

Beata Perzanowska 

Wójt Gminy Augustów 
 

 

działając na podstawie art. 35 ust.1 ustawy z dnia 
21 sierpnia 1997 r. o gospodarce 
nieruchomościami /t.j. Dz.U. z 2024 r. poz. 1145 
z póź. zm./ podaje do publicznej wiadomości, iż 
w siedzibie Urzędu Gminy Augustów na tablicy 
ogłoszeń oraz na stronie BIP 
htpp://bip.ug.augustow.wrotapodlasia.pl został 
wywieszony na okres do dnia 17.04.2025 r. 
wykaz nieruchomości przeznaczonej do 
dzierżawy na okres 10 lat. Szczegółowe 
informacje można uzyskać w Urzędzie Gminy 
Augustów, ul. Mazurska 1 C, pokój nr 30, tel. 
87 643 -30-56 w. 23  
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XXIV Targi Szkół 
Wyższych i Regionalne 
Targi Pracy i Kariery

Setki uczniów augustowskich szkół średnich uczestniczyło w 
piątek, 28 marca, w Augustowskim Centrum Edukacyjnym, w 
XXIV Targach Szkół Wyższych i Regionalnych Targach Pracy i 
Kariery. 

Targi cieszą się wielkim 
zainteresowaniem wśród młodzieży. 
W tym roku młodzi ludzie mieli 
okazję zapoznać się z ofertami szkół 
wyższych regionu i całej Polski 
oraz ofertami pracy lokalnych 
przedsiębiorców, policji, straży 
pożarnej, straży granicznej czy wojska. 

Targi zostały zorganizowane przez 
Augustowskie Centrum Edukacyjne 
i Powiatowy Urząd Pracy w 
Augustowie. 

-Już po raz 24. możemy w naszej 
szkole realizować ideę propagowania 
współpracy między szkołami, 
uczelniami, pracodawcami, 
instytucjami rynku pracy w aspekcie 
szeroko rozumianego rozwoju 
zawodowego -mówiła Urszula 
Maksimowska, wicedyrektor 
Augustowskiego Centrum 
Edukacyjnego. 

-Po raz kolejny Powiatowy Urząd 

Pracy we współpracy z Augustowskim 
Centrum Edukacyjnym przygotowuje 
to przedsięwzięcie. Ma ono na 
celu między innymi scalać rynek 
pracy. Przede wszystkim to są targi 
kariery, pracy i szkół wyższych. 
Mam nadzieję, że młodzi uczestnicy 
tej imprezy znajdą tutaj dla siebie 
swoją ścieżkę zawodową. Część po 
zakończeniu szkoły średniej podejmie 
naukę na uczelniach wyższych, 
a część zdecyduje się zostać w 
Augustowie. Nasza organizacja tego 
przedsięwzięcia jest odpowiedzią na 
wasze oczekiwania - podkreślała Anna 
Rozmysłowicz, dyrektor Powiatowego 
Urzędu Pracy w Augustowie. 

Targi trwały kilka godzin. 
Dużym zainteresowaniem wśród 
zwiedzających cieszyły się stoiska 
uczelni i służb mundurowych. 

Beata Perzanowska 
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-Pożar się szybko rozprzestrzeniał i 
poczynił straty w postaci 90 hektarów 
spalonych terenów Biebrzańskiego 
Parku Narodowego. Wielkim 
wysiłkiem Państwowej i Ochotniczej 
Straży Pożarnej, pracowników parku, 
a także innych osób, które były w to 
zaangażowane, udało się tę sytuację 
opanować. Sprzymierzeńcem w 
gaszeniu była przyroda, odpowiedni 
kierunek wiatru i deszcz -mówił 
wojewoda Jacek Brzozowski. 

Wojewoda dodał, że w 2020 roku 
na terenie Biebrzańskiego Parku 
Narodowego doszło do pożaru o skali 
nieprawdopodobnie większej niż ten, 
który wydarzył się w marcu tego roku. 

-Doszło wtedy do spalenia 5,5 tys. 
hektarów terenu parku. To był jeden 
z największych pożarów w historii 
naszego kraju. Dlatego chciałbym 
wszystkich bardzo serdecznie prosić 
o rozwagę, odpowiedzialność i o to, 
aby nie wypalać traw, bo to grozić 
może naprawdę bardzo poważnymi 
konsekwencjami -apelował wojewoda 
Jacek Brzozowski. 

Gigantyczna akcja gaśnicza: sherpy, 
śmigłowiec i samolot Dromader

-Ogniem objęte były suche trawy i 
trzcinowiska w okolicy miejscowości 
Krasnybór. Pożar gasili strażacy 

z dwóch powiatów, sokólskiego 
i augustowskiego -mówił Janusz 
Kondrat. -Pożar rozprzestrzeniał się w 
kierunku zabudowań, jak również w 
głąb parku, do rzeki Biebrzy i terenów 
zalesionych. Ze względu na brak 
możliwości dojazdu dowódca akcji 
skierował dwa pojazdy specjalne typu 
sherp, przy pomocy których dowożeni 
byli ochotnicy i strażacy. W akcji brał 

Na mamy jeszcze 
pewności, czy to 
było podpalenie. 

Pożar w 
Biebrzańskim 

Parku Narodowym

W PONIEDZIAŁEK, 31 MARCA, W MIEJSCOWOŚCI KRASNYBÓR 
ODBYŁA SIĘ KONFERENCJA PRASOWA JACKA BRZOZOWSKIEGO, 

WOJEWODY PODLASKIEGO W SPRAWIE POŻARU BIEBRZAŃSKIEGO 
PARKU NARODOWEGO. 

udział śmigłowiec z brezentowym 
zbiornikiem na wodę, jak również 
samolot gaśniczy typu Dromader 
z Lasów Państwowych. Oba statki 
powietrzne dokonały 45 zrzutów wody 
na front pożaru, co doprowadziło 
do jego szybszego ugaszenia. 
Wykorzystano trzy grupy dronowe z 
Komendy Wojewódzkiej Państwowej 
Straży Pożarnej, OSP Augustów 
-Lipowiec i OSP Lipsk. Sekcje dronowe 
za pomocą bezzałogowych statków 
powietrznych przez cały czas 
monitorowały teren pożaru i wysyłały 
obraz w czasie rzeczywistym. 

Głos zabrał nadinspektor Kamil 
Borkowski, komendant wojewódzki 
Policji w Białymstoku.  

-Policja wszczęła postępowanie. Na 
mamy jeszcze pewności, czy to było 
podpalenie. W przypadku, gdyby 
doszło do takich okoliczności, osoba, 
która tego dokonała będzie ponosiła 
odpowiedzialność karną do lat 10 
pozbawienia wolności -podkreślał 
nadinspektor Kamil Borkowski. 

Beata Perzanowska 

Sprzymierzeńcem 
w gaszeniu była 
przyroda, odpowiedni 
kierunek wiatru 
i deszcz -mówił 
wojewoda Jacek 
Brzozowski. 
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Rozmawiamy z Barbarą Mojsiewicz, 
augustowianką, pasjonatką przyrody. 

Jak jedno stado gili rozpaliło 
życiową pasję
-Dziadek miał młyn i wysypywał 
resztki ziarna ptakom. Zlatywały 
się ich całe chmary. Byłam wtedy 
jedynaczką. Moi rodzice pracowali, 
więc przez większość dnia byłam w 
domu jedynie w otoczeniu dziadków 
i ich znajomych. Ptaki były dla 
mnie odskocznią. Pamiętam, jak na 
przedwiośniu, na zamarzniętą ziemię 
pokrytą śniegiem, przyleciało stado 
gili. Były intensywnie czerwone. 
Zafascynowały mnie swoim kolorem 
i zachowaniem -wspomina Barbara 
Mojsiewicz. -Zawsze lubiłam patrzeć w 
niebo, ale moja ptasia pasja przycichła, 
do czasu, kiedy zaszłam w ciążę. 
Okazało się, że jest to ciąża leżąca. Była 
zima, a moją główną rozrywką stała się 
obserwacja karmnika.

Ptaki, aparat i serce pełne 
zachwytu

Później, jak zdradza nam nasza 
rozmówczyni, do zwykłej obserwacji 
ptaków doszło ich fotografowanie oraz 
zbieranie ptasich piór. Wstawanie 
w nocy, by przed świtem zdążyć 
do lasu na obserwację stało się jej 
codziennością.

-Momentem przełomowym, dzięki 
któremu moja pasja nabrała tempa, 

Mieszkańcy Augustowa zwrócili 
się do nas z prośbą o nagłośnienie 
tematu hałasu w strefie 
uzdrowiskowej. Dokładnie chodzi 
o głośne odgłosy strzelania ze 
Strzelnicy w Klonownicy. 

-Strzelnica znajduje się na granicy 
strefy uzdrowiskowej, w obszarze 
Natura 2000, w strefie krajobrazu 
chronionego. Strzały słychać od Mola 
Radiowej Trójki przez Hotel Warszawa, 
sanatorium, Hetmana, Gołą Zośkę, po 
tzw. WDW -alarmują nas Czytelnicy.
Rozmawialiśmy z jednym z nich.
-Każde badanie oczekiwań 
augustowskich turystów na 
czołowym miejscu lokuje ciszę i 
spokój. Działania starostwa, które jest 
zarządca strzelnicy, jest absolutnie 
demolujące dla wizerunku Augustowa 
jako miejscowości uzdrowiskowej 
i turystycznej.  Myślę, że osoby 
zainteresowane przyjazdem do 

Augustowa będą zdumione, że ciszę i 
spokój zakłócają regularne ćwiczenia 
służb mundurowych z bronią długą 
i osób prywatnych. Nie mówiąc już o 
ochronie przyrody. Strzelnica znajduje 
się obok dwóch rezerwatów, blisko 
cennych bagien alkalicznych, nad 
Cichą Rzeczką. Strzelanie płoszy 
zwierzęta i ptaki, które są teraz w 
okresie lęgowym. 
Strzelnica w Klonownicy jest 
jedynym takim obiektem w okolicy. 
Rozmawialiśmy anonimowo z 
osobami, które z niej korzystają. Zdają 
sobie sprawę, że strzelanie może 
przeszkadzać, ale niestety, jak nam 
mówili, nie ma innego obiektu, gdzie 
mogliby ćwiczyć. 

Beata Perzanowska 

Fascynacja ukryta 
w piórach

BARBARA MOJSIEWICZ, AUGUSTOWIANKA, OD LAT Z PASJĄ 
PRZYGLĄDA SIĘ PTAKOM. NAJPIERW Z CIEKAWOŚCIĄ DZIECKA, 
DZIŚ Z APARATEM W RĘKU I SERCEM PEŁNYM ZACHWYTU. JEJ 
MIŁOŚĆ DO ORNITOLOGII ZACZĘŁA SIĘ W DZIECIŃSTWIE, KIEDY 
Z OKNA DOMU OBSERWOWAŁA GILE I BOGATKI NA ŚNIEGU. DZIŚ 
ŚLEDZI RZADKIE GATUNKI, FOTOGRAFUJE PTASIE CODZIENNOŚCI 
I PRZEKONUJE, ŻE BIRDWATCHING TO COŚ WIĘCEJ NIŻ HOBBY, 
TO SPOSÓB NA ŻYCIE, UCIECZKA OD CODZIENNEGO ZGIEŁKU I 

NIEUSTAJĄCA LEKCJA POKORY WOBEC NATURY.

było spotkanie z kuropatwami. 
Przyszły na moje podwórko. 
Bardzo chciałam im zrobić dobre 
zdjęcie, ale telefonem nie dało się 
uzyskać zadowalającego efektu. 
Zainwestowałam w 
sprzęt i od tej pory 
mogłam pokazywać 
innym swój świat, to 
czym się fascynuję 
-dodaje Barbara. 
-To już trochę nałóg 
(śmiech). Adrenalina, 
która towarzyszy 
wyprawom przed 
świtem, jest z niczym 
nieporównywalna. To też 
sposób na poznawanie 
nowych ludzi. Nic nie 
łączy tak, jak wspólne 
hobby. No i trzeba 
pokonać swoje lęki. 
Nocna wyprawa do 
lasu? Nie każdy się na 
to odważy. Ale kiedy 
wiem, po co tam idę, lęk 
schodzi na dalszy plan.
Poza tym ptaki mają swój rytm. 
Niezmienny od tysięcy lat. W świecie, 
gdzie wszystko jest dostępne od 
ręki, gdzie truskawki jemy przez 
cały rok, ptaki przypominają nam o 
cykliczności życia. To mnie fascynuje.

Radość z niespodzianek

Birdwatching (rekreacyjne 
obserwowanie ptaków) ma coraz 

Strzelnica w strefie 
uzdrowiskowej – 
mieszkańcy zgłaszają 
uciążliwy hałas

więcej zwolenników, także na 
Augustowszczyźnie. Są specjalne 
strony, fora i czasami odbywa się 
swoiste fotograficzne „polowanie” na 
rzadkie gatunki.

-Zdarzają się ornitologiczne „gratki", 
które przyciągają ludzi z całej Polski. 
Jest nawet specjalna strona, gdzie 
można śledzić obserwacje. Czasem 
unikam tłumów, ale ciekawość 
bywa silniejsza. Tak było np. z sową 
jarzębatą w Krynkach. Dla mnie 
jednak największą radością jest 
spotkać ptaka w miejscu, gdzie nikt 
się go nie spodziewa. Mam wtedy 
wrażenie, że pojawił się tylko dla 
mnie -podkreśla nasza rozmówczyni. 
-Oczywiście mam swoją listę marzeń, 
ale nie gonię za egzotyką. Po spotkaniu 
dzioborożca, którego udało mi się 
zobaczyć w Indonezji, bałam się, 
że wróbel czy kaczka krzyżówka 
przestaną mnie fascynować. Na 
szczęście dalej potrafię zachwycić się 
pospolitym szpakiem.

Bohaterce naszego artykułu udało się 
spotkać bardzo rzadko widzianego 
bąka i to niedaleko Augustowa. Jej 
marzeniem jest sfotografowanie słonki.

-Wiedziałam, że w Studzienicznej 
gniazduje bąk. To ptak, którego 
często można usłyszeć, ale jest skryty 
i stroniący od ludzi. Któregoś dnia, 
wracając z nieudanej wyprawy na 
słonki, spotkałam go przy figurze Jana 
Pawła II. Trzymał w dziobie ważkę. 
I był chyba tak samo zaskoczony 
spotkaniem jak ja. Udało mi się zrobić 

kilka zdjęć. To było 
bardzo emocjonujące 
-wyznaje Barbara 
Mojsiewicz. -Obserwacja 
ptaków nie jest dla 
każdego, ale też daje 
ogromne wyciszenie. 
Jestem żywiołową 
osobą, a obserwacja 
ptaków mnie uspokaja. 
To idealna odskocznia 
od codzienności. Mamy 
to szczęście, że otacza 
nas cudowna przyroda, 
wszystko jest na 
wyciągnięcie ręki. Można 
obserwować ptaki nie 
mając ani pieniędzy, 
ani towarzystwa. Kawki 
w parku, łabędzie 
na rzece… ptaki są 
wszędzie. Dzięki nim 

poznałam okolicę jak nigdy wcześniej. 
Każde „ptasie” spotkanie to nowa 
historia. Nowa motywacja. I jeszcze 
na koniec, ważna rzecz: etyka. Nie 
wolno wabić ptaków, wchodzić w 
rejony lęgowe, podrzucać pokarmu. 
To może im bardzo zaszkodzić. Trzeba 
obserwować z szacunkiem.

Beata Perzanowska

Dziadek 
miał młyn i 
wysypywał 
resztki ziarna 
ptakom. 
Zlatywały się 
ich całe chmary. 
Ptaki były dla 
mnie odskocznią.
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„Królewna się „Królewna się 
nudzi”?nudzi”?  

Nie tym razem!Nie tym razem!  
Teatralny Światowy Teatralny Światowy 

Dzień Zespołu DownaDzień Zespołu Downa  
BYŁ TO NIETYPOWY, BO TEATRALNY ŚWIATOWY DZIEŃ ZESPOŁU DOWNA W BYŁ TO NIETYPOWY, BO TEATRALNY ŚWIATOWY DZIEŃ ZESPOŁU DOWNA W 
AUGUSTOWIE. WE WTOREK, 8 KWIETNIA, W OSIEDLOWYM DOMU KULTURY AUGUSTOWIE. WE WTOREK, 8 KWIETNIA, W OSIEDLOWYM DOMU KULTURY 

SPÓŁDZIELNI MIESZKANIOWEJ W AUGUSTOWIE UCZNIOWIE ZESPOŁU SZKÓŁ SPÓŁDZIELNI MIESZKANIOWEJ W AUGUSTOWIE UCZNIOWIE ZESPOŁU SZKÓŁ 
SPECJALNYCH I SPOŁECZNEJ SZKOŁY PODSTAWOWEJ STO W AUGUSTOWIE SPECJALNYCH I SPOŁECZNEJ SZKOŁY PODSTAWOWEJ STO W AUGUSTOWIE 

WYSTAWILI PRZEDSTAWIENIE POD TYTUŁEM „KRÓLEWNA SIĘ NUDZI”. WYSTAWILI PRZEDSTAWIENIE POD TYTUŁEM „KRÓLEWNA SIĘ NUDZI”. 
OWACJOM NIE BYŁO KOŃCA. OWACJOM NIE BYŁO KOŃCA. 

Spektakl powstał w ramach działań integracyjnych z okazji Światowego Dnia Spektakl powstał w ramach działań integracyjnych z okazji Światowego Dnia 
Zespołu Downa. Przedstawienie wyreżyserowała Joanna Denert ze Społecznej Zespołu Downa. Przedstawienie wyreżyserowała Joanna Denert ze Społecznej 
Szkoły Podstawowej STO w Augustowie. W spektaklu wystąpiła Grupa Teatralna Szkoły Podstawowej STO w Augustowie. W spektaklu wystąpiła Grupa Teatralna 
„Teraz My” oraz uczestnicy warsztatów teatralnych. „Teraz My” oraz uczestnicy warsztatów teatralnych. 
-Przeprowadziliśmy niezwykły cykl warsztatów teatralnych, które poprowadziła -Przeprowadziliśmy niezwykły cykl warsztatów teatralnych, które poprowadziła 
Asia Denert wraz z grupą „Teraz My”. Przez kilka tygodni spotykaliśmy się z Asia Denert wraz z grupą „Teraz My”. Przez kilka tygodni spotykaliśmy się z 
dziećmi i dorosłymi podczas zajęć teatralnych, plastycznych i krawieckich, dziećmi i dorosłymi podczas zajęć teatralnych, plastycznych i krawieckich, 
tworząc wspólnie dwie scenografie i integrując różne środowiska, szkołę tworząc wspólnie dwie scenografie i integrując różne środowiska, szkołę 
specjalną i społeczną -mówiły przed premierą Sylwia Piekarska z Zespołu Szkół specjalną i społeczną -mówiły przed premierą Sylwia Piekarska z Zespołu Szkół 
Specjalnych w Augustowie i Joanna Denert ze Społecznej Szkoły Podstawowej Specjalnych w Augustowie i Joanna Denert ze Społecznej Szkoły Podstawowej 
STO. -Projekt był kontynuacją współpracy rozpoczętej siedem lat temu przy STO. -Projekt był kontynuacją współpracy rozpoczętej siedem lat temu przy 
spektaklu Niebieska Niedźwiedzica, którego echo wciąż rozbrzmiewa w spektaklu Niebieska Niedźwiedzica, którego echo wciąż rozbrzmiewa w 
Augustowie. W tym roku również postawiliśmy na wspólne działania. Zajęcia Augustowie. W tym roku również postawiliśmy na wspólne działania. Zajęcia 
teatralne i praca nad spektaklem były niesamowite i potrzebne dla nas teatralne i praca nad spektaklem były niesamowite i potrzebne dla nas 
wszystkich. Działy się tam cudowne rzeczy, ale najwspanialsze było to, że dzieci wszystkich. Działy się tam cudowne rzeczy, ale najwspanialsze było to, że dzieci 
były wobec siebie bardzo otwarte i się ze sobą zaprzyjaźniły. były wobec siebie bardzo otwarte i się ze sobą zaprzyjaźniły. 

Efektem tej pracy był wyjątkowy spektakl, w którym występują uczniowie obu Efektem tej pracy był wyjątkowy spektakl, w którym występują uczniowie obu 
szkół. Spektakl był wspaniały. Między aktorami zawiązały się niesamowite szkół. Spektakl był wspaniały. Między aktorami zawiązały się niesamowite 
relacje. Dzieci z różnych szkół zaprzyjaźniły się, rozmawiały, dzieliły numerami relacje. Dzieci z różnych szkół zaprzyjaźniły się, rozmawiały, dzieliły numerami 
telefonów. Spektakl był wspaniałą lekcją tolerancji i udowodnił, że sztuka łączy telefonów. Spektakl był wspaniałą lekcją tolerancji i udowodnił, że sztuka łączy 
wszystkich, bez barier. Pełna sala widzów występ nagrodziła gromkimi brawami. wszystkich, bez barier. Pełna sala widzów występ nagrodziła gromkimi brawami. 
Publiczność podkreślała, że wydarzenie było niesamowite i oczekuje więcej Publiczność podkreślała, że wydarzenie było niesamowite i oczekuje więcej 
takich teatralnych atrakcji. takich teatralnych atrakcji. 
Spektakl powstał przy współpracy Zespołu Szkół Specjalnych w Augustowie, Spektakl powstał przy współpracy Zespołu Szkół Specjalnych w Augustowie, 
Stowarzyszenia Przyjaciół Zespołu Szkół Specjalnych „Wśród Nas” w Augustowie Stowarzyszenia Przyjaciół Zespołu Szkół Specjalnych „Wśród Nas” w Augustowie 
i Społecznej Szkoły Podstawowej STO w Augustowie, w ramach programu i Społecznej Szkoły Podstawowej STO w Augustowie, w ramach programu 
dofinansowanego przez Gminę Miasto Augustów pod nazwą „W aktywności siła!”. dofinansowanego przez Gminę Miasto Augustów pod nazwą „W aktywności siła!”. 
Organizatorzy projektu zapewniali, że będzie więcej tego typu przedsięwzięć. Organizatorzy projektu zapewniali, że będzie więcej tego typu przedsięwzięć. 

Beata Perzanowska Beata Perzanowska 


